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„Édes barátaim, olyan ez éppen, 
mint az az ember ottan a mesében. 
Az élet egyszer csak őrája gondolt, 
mi meg mesélni kezdtünk róla: „Hol volt...”, 
majd rázuhant a mázsás, szörnyü mennybolt, 
s mi ezt meséljük róla sírva: „Nem volt... „ 
Úgy fekszik ő, ki küzdve tört a jobbra, 
mint önmagának dermedt-néma szobra. 
Nem kelti föl se könny, se szó, se vegyszer. 
Hol volt, hol nem volt a világon egyszer.”
Tóth Kitti tolmácsolásában Kosztolányi Dezső gondola-

taival kezdődött az augusztus 20-ai községi megemlékezés 
a Hősök parkjában. Az 1944. augusztus 20-ai bombatá-
madás áldozatai tiszteletére elénekelt Himnusz után Tóth 
Lajos polgármester emlékezett az örökké rákóczifalvai 
polgárokra. Beszédében kiemelte, hogy augusztus 20. 
Rákóczifalván egyaránt jelenti az életet és a halált: a 63 
évvel ezelőtti bombázást és az új kenyér ünnepét.

A megemlékezésen Kómár István atya mondott imát a 
meghaltakért, közreműködött a templomi kórus.

A mécsesek meggyújtása és a kegyelet virágainak 
elhelyezése után a katolikus templomban folytatódott a 
rendezvény. A misét követően Szent István-napi koncertet 
hallgattak meg az érdeklődők. A hangversenyen közremű-
ködött Sárközi Rita (oboa), Kass Szilvia (ének), Kómár Ist-
ván (orgona) és a templomi kórus. Az új kenyér megszente-
lése után, a hagyományokat követve a templom előtt szegték 
meg az új kenyeret a falu elöljárói: Tóth Lajos polgármes-
ter, dr. Túróczi Imre és Kármán István alpolgármesterek. 
A kora esti jó hangulatról a Rákóczi Néptáncegyüttes és a 
Búzakalász citerazenekar gondoskodott.

Cs. Csáti Réka

Ünnepeltünk
Élet és halál napja: augusztus 20.

Birtalan Ferenc:

A huszonegyedik nap

Eltelt egy nap, és újra egy,
és ez is együtt és veled.
Ennyi a halál, látod, ennyi.
Nem-lennem kell, hogy tudj ne-lenni!

Magad, belőlem haltad el,
de vagy, míg nekem vanni kell,
mert egylétünkben, anyagtalan
nincsed súlyát hordozom magam.

Hiába romlott össze tested,
bennem te maradsz csak egynek,
s ha bárhol is, ha millió darab vagy,
naponta újra, újra összeraklak!
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Bolgár vendégek a Hagyományfesztiválon

Az idei Hagyományfesztivál díszvendége Bulgária volt, 
hiszen Cservena Voda hivatalos delegációja látogatott köz-
ségünkbe néhány napra. Vaszil Pejkov polgármester úr és 
munkatársai, valamint Liana Uzonova, a Bolgár Nagykö-
vetség Kereskedelmi Hivatalának vezetője a rendezvény 
ünnepélyes megnyitóján köszöntötték a rákóczifalviakat. 
Örömüket fejezték ki, hogy ellátogathattak településünkre 
és megismerhették csodálatos környezetünket, kultúrán-
kat, hagyományainkat. A bolgár kultúrába mi is betekintést 
nyerhettünk a Zornyica és Biljana táncegyüttes segítségé-
vel, akik hagyományos bolgár táncot mutattak be. Cservena 
Voda és Rákóczifalva testvértelepülési megállapodás létre-
hozását tervezi a közeljövőben. 

Községi díjazottak

Július 7-én a Hagyományfesztivál ünnepélyes megnyitó-
ján került sor a községi díjak átadására. Rákóczifalva Nagy-
község Önkormányzata a község kulturális életében végzett 
példaértékű munkájáért posztumusz Rákóczifalváért Kul-
turális Díjat adományozott Csüllögné Kerekes Csillának, 
melyet férje és fia vett át Tóth Lajos polgármestertől. Aszódi
Tamásné a II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézményben hosszú évekig végzett lel-
kiismeretes munkája elismeréséül Önkormányzati-Polgár-
mesteri Dicséretben részesült.

Az idén ünnepli öt éves fennállását a Rákóczi 
Néptáncegyüttes, valamint tizenöt éve folyik néptáncoktatás 
a településen. Ez alkalomból köszöntötte Tóth Lajos pol-
gármester Hőnyiné Nagy Erzsébetet, az egyesület elnökét, 
valamint a néptáncegyüttes ifjúsági csoportját és jelenlegi 
tagjait. Emléklapot vehettek át azok a fiatalok  is, akik közel
tíz évig táncoltak rákóczifalvi színekben. 

Burkolják a közösségi udvart

Teljes egészében megújul a Varsány Közösségi Ház ud-
vara. A díszkerítés és a díszkapu már elkészült. A Falugond-
nokság Kft. szakemberei már az 530 négyzetméternyi terület 
díszburkolását végzik. A beruházáshoz a Leader-program-
ból 4,5 millió forintos támogatást nyert a település.
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Nyári karbantartási munkálatok

Folyamatosan zajlanak a karbantartási, felújítási munká-
latok a közintézményekben. A bölcsödében, az óvodában 
és az iskolában elsősorban a tisztasági festéseket végzik el 
a nyáron. Ezen kívül az óvodában felcsiszolják a parkettát, 
míg az iskolában a vizesblokkokat újítják fel és újra festik a 
sportcsarnokot is.

Bővül a Macimúzeum

A Macimúzeum bővítését is pályázati forrásból kíván-
ják megvalósítani. Újabb kiállító helyiségeket hoznak létre, 
másrészt akadálymentesítik az épületet, mely során az udvar 
felől egy mozgássérült feljárót alakítanak ki. Mindeközben 
az udvart is megszépítik, térburkolattal ellátva a területet.

Megváltozott a Rákóczi Gyógyszertár mű-
ködtetője

A Rákóczi Gyógyszertárat 2007. július 1-től a Lázár és 
Dányi Kft. üzemelteti. Az ellátás folyamatos, a nyitva tar-
tási idő változatlan a korábbihoz képest: hétfőtől szerdáig 
8.00-13.00 és 15.30-19.00 óráig, csütörtökön 8.00-13.00 órá-
ig, pénteken 8.00-13.00 és 15.30-19.00 óráig. Szombaton és 
vasárnap zárva tartanak.

Sűrűn üléseztek a képviselők

Nincs még vége a nyárnak, de nyugodtan kijelenthetjük, 
hogy ebben az évszakban ennyi ülést még nem tartottak a 
képviselők. Mindezt jogszabályi kötelezettségek, pályázati 
határidők tették szükségessé. A júniusi, júliusi és augusztu-
si képviselő-testületi ülések napirendi pontjaiból:

Polgármesteri fogadónap
Rákóczifalván minden hónap utolsó szerdáján tart foga-

dónapot a polgármester. Mindezt a Szervezeti és Működési 
Szabályzatban is rögzítették. A dokumentum ugyanakkor 
több pontban is módosult az önkormányzati törvény vál-
tozásai miatt, így például, hogy mikor rendelhető el titkos 
szavazás. 

Új lehetőség fiataloknak
Rákóczifalván immár azok is igényelhetnek ösztöndíjat 

az önkormányzattól, akik rendszeres gyermekvédelmi ked-
vezményben részesülnek. Korábban a két támogatási forma 
kizárta egymást. Azaz csak az a felsőoktatásban tanuló fia-
tal igényelhetett ösztöndíjat, aki rendszeres gyermekvédel-
mi kedvezményben nem részesült. Mivel ez utóbbi nem jár 
rendszeres havi pénzösszeggel, így a többség az ösztöndíjat 
igényelte. Ám egyre több egyetem, főiskola ír ki pályáza-

tot hallgatói számára, amelyekben feltételként jelöli meg a 
rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény meglétét. A pályá-
zatoktól ne essenek el a rákóczifalvai fiatalok, ezért dön-
töttek úgy a képviselők, hogy az ösztöndíjban részesülők 
is kérhetik a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményt. Ez 
utóbbi a jogszabályok szerint évente kétszer adható egyszeri 
támogatás, melynek összege gyermekenként 5000 forint.

 
Az önkormányzaté lesz a kerékpárút
Rákóczifalva önkormányzatáé lesz a Szolnok- Martfű 

közötti kerékpárút első szakasza. A megyeszékhely és a 
nagyközség között tavaly készült el a kerékpárút az országos 
közúthoz tartozó területen. Az útszakasz kezelője, a Magyar 
Közút Kht. jelezte, hogy a megépült kerékpárút területét a 
település tulajdonába kívánja adni. Az ehhez szükséges 
megállapodás megkötésére a képviselő-testület legutóbbi 
ülésén felhatalmazást adott Tóth Lajos polgármesternek.

Megválasztották az igazgatót
Vadász Istvánnét választották a rákóczifalvai Általános 

Művelődési Központ igazgatójává. A képviselő-testület már 
egy korábbi ülésén döntött az általános iskola és alapfokú 
művészetoktatási intézmény és a művelődési, sport, sza-
badidő központ és könyvtár feladatait ellátó új intézmény 
az Általános Művelődési Központ létrehozásáról, melynek 
igazgatói állására pályázatot írtak ki. Ennek eredményeként 
a képviselő-testület Vadász Istvánnét bízta meg a következő 
öt évre az igazgatói teendők ellátásával, aki ez idáig a II. 
Rákóczi Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Művészetok-
tatási Intézmény igazgatója volt.

Kisvárossá válna Rákóczifalva
Rákóczifalva modern, szolgáltató településsé szeretne 

válni. Többek között ez olvasható a nagyközség 2010-ig 
szóló gazdasági programjában. A képviselők által is jóvá-
hagyott program a stratégiai célok közé sorolja a kisvárossá 
válást, a kistérségen belüli szociális és egészségügyi alköz-
ponti szerepkör elérését is. Ugyanakkor az oktatás, képzés 
és a turizmus is kiemelt szerepet kap a tervekben. Mindezek 
érdekében prioritásként kezelik a versenyképes és sokoldalú 
gazdaságfejlesztést, kiemelten a megújuló energiaforrások 
hasznosítását. Fontos feladatnak tekintik továbbá az alap-
infrastruktúrák megteremtését, a kulturális és szellemi élet 
fejlesztését. A képviselők ugyanakkor a dokumentumban 
nagyarányú tőkebeáramlással nem számolnak, annál in-
kább a központi támogatások szűkülésével. Éppen ezért az 
európai uniós támogatások lehető legteljesebb kihasználá-
sára törekednek a fejlesztéseknél.

Óvoda és bölcsőde együtt
Gazdaságossági okokból újabb intézményösszevonásra 

került sor a községben. A két gyermekintézmény ezúttal Vi-
rágoskert Óvoda és Bölcsőde néven fog működni, Horváth 
Ildikó, korábbi óvodavezető irányításával.
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A www.rakoczifalva.hu weboldal Fórum rovatába 
folyamatosan érkeznek a látogatói észrevételek. Kérjük, 
keresse fel  Ön is az interneten böngészve Rákóczifalva 
Nagyközség Önkormányzatának honlapját, és ossza meg 
velünk véleményét! Ha kérdése, illetve kérése van, tegye 
közzé bátran, ha lehetséges, segítünk. Íme néhány az  el-
múlt hónap bejegyzéseiből:

gabri                               2007.08.09 - 07:12 
Láttam a néptáncosok képeit Őrtilosban ill.a nemzeti 

parkban.Ki szervezte az utat? Szeretnék tőle érdeklődni, 
hogy hogy jutottak el oda. Nagyon megtetszett a nemzeti 
park , én is szívesen ellátogatnék .  Köszi előre is!

 Székely Mária                2007.07.26 - 12:44 
Tisztelt Fórum! Szeretném megtalálni távoli rokonomat, 

ill. lányát, akiket nagyon régenláttam. (?) Vincéné (2. férje 
után) lányneve: Varró Mária (kb. 85 éves lehetne) ill. lánya 
(Tóth Lászlóné ?) 1968 körül rákóczifalvi lakosok voltak. 
Én 53 éves vagyok. Köszönettel: Székely Mária 2234. Mag-
lód, Árpád vezér u. 22

 
bogumil                           2007.08.04 - 09:55 
Szeretnék néhány szót irni a múlthét végén a Tiszán 

„tiszaparty” néven rendezett borzalomról.A temető környé-
kén ahol lakom sokan kérdezték tőlem,hogy mi ez a dübörgő 
zene amit napok óta lehet hallani éjjel nappal non-stop.Mi-
vel én sem tudtam elindultam a hang után.megdöbbentem 
mikor láttam ezeket a gyerekeket „belőve”berugva ugrálni 
valami zenének nem nevezhető csörömpölésre.A drogok és 
kábítószerek melegágya volt ez.Szerintem ezt nem volna 
szabad megendgedni.

 
menyét                              2007.07.20 - 09:58 
jó az oldal!  

Világhálón barangolva

Kötvénykibocsátás
A  képviselő-testület döntött a Zártkörű Forgalomba Hivatal 

Útján Megvalósuló Önkormányzati Kötvénykibocsájtásról.

Elkészült a kerékpárút
Befejeződtek a Szolnok-Martfű kerékpárút II. ütemé-

nek építési munkálatai, a műszaki átadás a közelmúltban 
megtörtént. Jelenleg az érintett Szent László király úti sza-
kasz forgalomba helyezési eljárása zajlik. Kérjük a tisztelt 
lakosokat, illetve a kerékpárút mentén lévő ingatlanok tu-
lajdonosait, hogy a vízelvezető ereszcsatornák átalakítását 
szíveskedjenek elvégezni. Az esetleges kellemetlenségekért 
türelmüket és megértésüket köszönjük. 

Főiskolások, egyetemisták figyelmébe

A Jász – Nagykun – Szolnok megyei tehetséggondozó 
ösztöndíj pályázatáról

Tisztelt pályázó!
A pályázat célja, olyan felsőoktatási intézmény nap-

pali tagozatára felvett, első diplomájukat szerző, jó ta-
nulmányi eredményt elérő hallgatók támogatása, akik-
nek szociális helyzete egyébként lehetetlenné tenné 
tanulmányaik megkezdését, illetve folytatását.

A pályázat benyújtására jogosult minden olyan fel-
sőoktatási intézmény államilag finanszírozott nappali
tagozatára felvett, első diplomáját szerző első, második, 
harmadik, negyedik, illetve ötödik évfolyamot kezdő 
hallgató, akinek:

- állandó lakóhelye legalább egy éve Jász-Nagykun 
-Szolnok megyében van; 

- I. évfolyamot kezdő hallgató esetében: az érettségi 
eredménye legalább 4,5 eredményű volt;

- II., III., IV., és V. évfolyamot kezdő hallgató eseté-
ben: tanulmányi átlaga az elmúlt tavaszi félévben leg-
alább 4,0 eredményű volt és az adott félévben minden 
felvett tantárgyat sikeresen teljesített;

- A települési önkormányzattól rendszeres gyermek-
védelmi kedvezményre jogosult.

A pályázathoz szükséges adatlapot az igazolásokkal 
együtt 2007. szeptember 15-ig a Jász-Nagykun - Szolnok 
Megyei Önkormányzati Hivatal Művelődési és Népjólé-
ti Irodájához (5000 Szolnok, Kossuth L. u. 2. Tel: 56/50-
3-313) kell benyújtani. 

Pályázati adatlap és további információ: 
 www.jnszm.hu.
Pályázatához sok sikert kívánunk!

2007. Hetedik szám

Ö N KO R M Á N Y Z AT I  H Í R E K



7

Augusztus 7-én 100. életévét töltötte be Szelei Béláné 
Rákóczifalván. Az idős asszonyt augusztus 5-én va-
sárnap délben köszöntötte fel családja és a nagyközsé-
gi önkormányzat képviselői. A 100 éves asszony Kalmár 
Erzsébetként látta meg a napvilágot 1907. augusztus 7-én 
Törökszentmiklóson. Szülei kisgyermekkorában meg-
haltak, testvéreivel együtt árván nőtt fel. 1929-ben ment 
férjhez, azóta él Rákóczifalván. Népes családot tudhat 
maga körül: 5 gyermeke, 14 unokája, 24 dédunokája és 5 
ükunokája van. 50 éve özvegy, azóta egyedül él. 1968 óta 
nyugdíjas, előtte a helyi téeszben dolgozott. Egészségi 

100. születésnap! 

Megválasztották az ÁMK igazgatóját 

állapota jó, hisz orvoshoz nem jár, és szinte soha nem 
volt beteg. Segítségre csupán négy éve van szüksége a 
napi teendőkben. 

Napirenden a Szabadság tér rendezése

Augusztus 15-én  összehívott grémium vitatta meg az el-
készült térrendezési vázlatokat és javaslatokkal gazdagította 
az előkészületeket.                                 Kiküldött tudósitónk
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A képviselő-testület 2007. március 30-i ülésén határozott a 
Rákóczifalvai Általános Művelődési Központ létrehozásáról és 
az igazgatói pályázat kiírásáról. A pályázati kiírás az Oktatási 
közlöny 2007. május 10-i, az Új Néplap május 16-i számában je-
lent meg, illetve a www.rakoczifalva.hu önkormányzati honlap 
Pályázataink rovatában is olvasható volt. 

A június 9-i határidőig hat pályázat érkezett. A pályázati 
eljárás során két fő visszavonta pályázatát. Június folyamán a 
négy pályázót különböző véleménynyilvánításra jogosult szer-
vezetek hallgatták meg: nevelőtestület, szülői munkaközösség, 
diákönkormányzat, alkalmazotti közösség. 

2007. június 28-i ülésén a képviselő-testület megválasztotta 
az igazgatói pályázatok elbírálásához javaslattevő ad-hoc bizott-
ság tagjait. A bizottság július 19-én meghallgatta a jelölteket, és 
kialakította álláspontját. 

A képviselő-testület július 14-i ülésén, zárt ülésen titkos sza-
vazással Vadász Istvánnét választotta az ÁMK igazgatójának. 
A zárt ülés anyaga – a polgármester kezdeményezésére és az 
érintettek beleegyezésével – nyilvánosságra kerül, és honlapun-
kon is megtekinthető. A megbízás 2007. augusztus 15-től 2012. 
augusztus 14-ig szól.
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KÉRDÉSEK A POLGÁRMESTERHEZ
Az elmúlt néhány hónapban nem igazán sikerült időpon-

tot egyeztetnünk polgármester úrral, hogy kérdéseink és az 
arra adott válaszok megjelenhessenek az újságban. Sokat 
jár külföldre, így adta magát a kérdés „Merre járt a polgár-
mester?”. Persze nem kifejezetten felsorolás jellegű választ 
várunk, hiszen tudjuk, hogy ezeknek az utaknak többsége az 
UNIÓ-s tevékenységedből fakad, de több ízben hallottunk 
arról is, hogy kapcsolatfelvétel miatt jártál a környező 
országokban (Szlovákia, Románia, Bulgária).

pbm – Így elsőként arra kérlek, hogy ismertess meg min-
ket a külföldi látogatásaiddal, és azoknak szűkebb hazánkat 
érintő hatásaival.

T.L. – Azt, hogy sok vagy kevés a külföldi út relatív kér-
dés. Az igényekhez és szükségletekhez, a lehetőségek feltá-
rásához képest kevés, a folyamatos itthon ülés elvárásához 
képest sok. 

De időpontot nem a külföldön tartózkodásom miatt nem tud-
tunk elsősorban egyeztetni, hanem a folyamatos napi teendők, 
tárgyalások, egyeztetések miatt. Egy rendkívül felgyorsult vi-
lágban élünk, ehhez alkalmazkodni kell. Aki ma lemarad 
azt a  végleges leszakadás veszélye fenyegeti. Lehet nosz-
talgiázni a nyugodt, csendes, békés, pipafüstös életről, és 
közben habzsolni a globalizált világ „plázáit”, „szappanope-
ráit”, imádni a jó autókat, stb. A kettő együtt nem megy. 
Vagy ez, vagy az!  Mi, Rákóczifalviak – nem tudok jobbat 
– megpróbálunk felülni erre a gyorsvonatra. Sem lehetősé-
get, sem pénzt nem hoznak viszont a helyünkbe. Menni kell 
érte, utána, elébe – egy szóval „verekedni kell”!

Ennyi bevezető után a konkrét válaszaim:  
UTdR – Európai Folyó-menti Régiók Szövetsége meg-

bízásából – hálózatépítés, kapcsolatbővítés céljából többz-
ször jártam tavasszal Erdélyben, Szlovákiában, Bulgáriá-
ban. (Utazással együtt összesen 8 napot tett ki a három út, 
amelyből 4 nap hétvége volt). Ezen látogatások célja: olyan 
európai transznacionalista szervezet létrehozása, amely 
közvetlen uniós finanszírozással és gyakorlatilag integráci-
ós intézményként lobbizik, szervezi, segíti az érintett régiók 
együttműködését, fejlődését, a tapasztalatok átadását.   

Veronában egy egységes európai szabályozást előkészítő 
– tudományos kutatást elindító – konferencián vettem részt. 
Az előkészítő folyamat célja, hogy a katasztrófa helyzetek 
esetén – elsősorban árvizek és a térségünkben is lassan tért 
hódító nagy viharokkor – az eljárási rendekben, riasztáskor, 
mentésekor és a károk felszámolásában egységes európai 
gyakorlat alakuljon ki. Különös figyelemmel  a gyermekek-
re, idősekre és a fogyatékkal élőkre.  

A portugáliai Murca-val együttműködési megállapo-
dást kötöttünk, olasz, francia, luxemburgi partnereinkkel 
együtt. Közös célunk, hogy partnerként sikeresen pályázha-
tunk EU-s forrásokra. Elsősorban a Leader vidékfejlesztési 
programban szeretnénk érdemi együttműködést kialakítani. 

De része a megállapodásnak a kulturális és sportkapcsola-
tok ápolása, cseréje is.   

Útban hazafelé Murcából a Franciaországi – Pau város 
polgármestere meghívásának tettem eleget. Egy tudományos 
konferencián – amely a folyóvizek hasznosításáról, a víz-
gazdálkodás európai tapasztalatairól szólt – tartottam elő-
adást és mutattam be a mi Tisza folyónkat. (Interreg IIIC 
szervezés)

Németországban (Szászországban) egy rendkívül érde-
kes és hasznos tanulmányúton vettem részt az Észak-alföldi 
Regionális Tanács szervezésében. Téma: a megújuló – és al-
ternatív energiák hasznosítása, felhasználása. A tanulságos 
út tapasztalatait itthon is kamatoztatni szeretném, együtt-
működő partnerekre, vállalkozásokra van szükségem. Az 
úton hazafelé – e témában érintett két regionális tanácstag-
gal – egy regionális mintaprojekt ötletét szültük meg és a 
megvalósításhoz szükséges feladatokat egyeztettük.

Az augusztus elején Barcelonában – az UTdR spanyol el-
nök-asszonyának szervezésében és meghívására megrende-
zett találkozón – az INTERREG IV C Európai Uniós pályá-
zatra való felkészülés jegyében a már konkrét projekttervek 
megvalósítását készítettük elő. Mi is vittünk több projekt 
ötletet a tarsolyunkban, a kollégák valamennyit elfogadták. 
A felkészülés ütemtervét és munkamódszerét, a szervezetek 
feladatait – munkamegosztását – az én javaslatomra fogad-
tuk el. 

pbm – 2007. eltelt időszakában sok minden történt a fa-
luban, ami körül sok esetben mindenféle mende-monda is 
kialakult. Többek között ezekről is összeállítottam egy kér-
dés-csokrot, hiszen mindenki hiányolja az „Azt beszélik a 
faluban” című rovatot.

 A főtér sarkán, a szolgáltató házban (régi Libbella helyén) 
mostanában újra mozgolódás támadt, újra megnyitják. Töb-
ben rebesgetik, hogy valami éjszakai mulató lesz és ebben 
anyagilag a polgármester is érdekelt. Van ennek valami 
igazság-alapja?

T.L. – Az engedélyezési eljárás – mármint az üzletnyitás 
kérdésében – sima hatósági ügy, jegyzői hatáskörbe tarto-
zik. Mivel a szabad vállalkozások korát éljük, amennyiben 
törvénybe, jogszabályba nem ütközik egy adott tevékenység 
engedélyezése, az engedély megadása a hatóság részéről 
nem tagadható meg. Információim szerint a jegyző úr ezen 
az alapon járt el. 

Mexicana bar – melegkonyhás vendéglátóhely üzletre 
kaptak működési engedélyt. 

Pénteken, szombaton fiatalok zenés szórakozóhelyeként
üzemel. Természetesen, amennyiben aránytalanul zavarja a 
köznyugalmat, esetleg tiltott tevékenységet folytat, bejelen-
tés alapján a hatóságnak – jegyzőnek, ÁNTSZ-nek, rendőr-
ségnek stb. – kötelessége eljárni és a törvénysértő tevékeny-
séget a rendelkezésre álló eszközökkel megszüntetni. 

Nincs érdekeltségem az üzletben!
pbm – Volt egy időszak, amikor néhány naponként ri-
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asztották a tűzoltókat, mert égett a szeméttelep. Ekkor meg 
azt rebesgették az emberek, hogy a mi polgármesterünk is 
benne van a német szemét ügyben, és a bizonyíték eltünte-
tése végett gyújtják fel időről-időre a szemetet. Mi erről a 
véleményed, eljutott-e hozzád is ez a felvetés?

T.L. – Igen hallottam róla és nevettem egy jó nagyot raj-
ta. Először azt gondoltam, az az ember aki ezeket a visz-
sza-vissza térő emeletes baromságokat kitalálja és elkezdi 
a „falusi hiradóban” közhírelni nem tehetségtelen. Ennyi 
fantáziával akár sci-fi író is lehetne és akkor gazdag ember
lenne, a legális jövedelme után adózna, befizetné az ipar-
űzési adót és ezáltal a falut is gazdagítaná. Ezt a megoldást 
javaslom neki. 

A szeméttelepen egyébként  nagy valószínűséggel 
öngyulladás történt. 

Köszönöm a beszélgetést.                                          pbm

K T T f A  H Í R E I

Kérdések a polgármesterhez
/folytatás az előző oldalról/

Tözép-tiszai Turizmusfejlesztési Akciócsoport

A 9. Szolnoki Gulyásfesztivál kiállítójának soraiban 
bemutatkozik a Közép-Tiszai Turizmusfejlesztési Akciós-
csoport. Hasonlóan a Gasztroudvar rendezvényéhez be-
mutatjuk az akcióterületünkre jellemző hagyományőrző 
mesterségeket. Ismertetjük a Helyi Vidékfejlesztési Terv-
ben megfogalmazott jogcímekre benyújtott projektötle-
teket és azok megvalósításának jelenlegi eredményeit. A 
hazai LEADER+ programról, illetve a jövőbeli LEADER 
lehetőségekről, mint a vidékfejlesztés jövőjéről személye-
sen nyújtunk információkat, tanácsadást az érdeklődőknek. 
Szeretnénk lehetőséget biztosítani térségünk valamennyi 
hagyományőrzőjének, kézművesének, alkotójának, vállal-
kozójának, civil szervezetének a bemutatkozásra. Az érdek-
lődők jelentekését várjuk a projektirodában! 

A Szolnoki Gulyásfesztiválon is bemutatkozik a 
Közép-Tiszai Turizmusfejlesztési Akciócsoport 

A vidéki térségek népszerűsítése és a falusi turizmus 
fellendítése érdekében a Magyarországi LEADER Központ 
háromnapos akciót hirdetett „LEADER - Magyar Vidéki 
Turizmus Napjai” címmel. A rendezvény

célja az, hogy bemutassa és minél szélesebb körben 
népszerűsítse a magyar vidék szépségeit, értékeit

valamint, hogy összefogásra serkentse az egy térség-
ben élő turisztikai szolgáltatókat. A 2007.  szeptember 21. 
és 23. között megrendezésre kerülő kezdeményezéshez az 
akciócsoportunk területén lévő vendéglátó-ipari egységek 
és turisztikai szolgáltatók is nagy számban csatlakoztak. A  
hosszú hétvégén valamennyi érdeklődő akciós áron veheti 
igénybe éttermek, szálláshelyek, múzeumok és

sportlétesítmények szolgáltatásait. A rendezvény pontos 
részleteiről hivatalos tájékoztatás szeptember első hetében 
várható.

Szeptemberi hétvége a vidéki turizmus jegyében

Indulnak a helyi projektek!

Rövidesen valamennyi akciócsoport helyben támogatott 
pályázatainak értékelése megtörténik a

Döntés-előkészítő Bizottságban. Akciócsoportunk 26 
pályázatot terjesztett fel a Bizottság elé, melyből 25 –öt 
tárgyaltak meg és hagytak jóvá, egy pályázatot a szeptem-
ber elejére tervezett ülésen hagynak jóvá az előzetes in-
formációk alapján. Ezzel újabb szakasz zárul le az AVOP 
LEADER+ Program megvalósításában, a szerződésköté-
sek folyamatban vannak, a helyi projektek megvalósítása 
elkezdődhet.

2007. I. negyedévében együttműködésben született pályáza-
ti tervezet alapján Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzata 
a portugál Douro Historico Szövetséggel közösen nyert el tá-
mogatást közvetlenül Európai Uniós forrásból „Képzés és mi-
nősítés” c. projektre, melynek keretén belül LEADER képzés, 
oktatás és szakmai tapasztalatcsere történik.

A képzés 2007. augusztus 27-től augusztus 31-ig tart, a 
helyszín Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzatának tárgya-
lójában.

A képzés már a nyitónapon számos érdeklődésre tett szert a 
helyi szervezetek körében, és a hét többi napján is sok érdeklő-
dőre számíthattunk különböző LEADER programban érintett 
szervezetek részéről.
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A rövid – interneten is megjelenő – hír már valószínű-
leg mindenkihez elért: Vadász Istvánnét választották a 
rákóczifalvai Általános Művelődési Központ igazgatójává. A 
pályázati kiírásról, a hivatalos ceremóniáról a szakemberek 
számolnak be lapunkban. Én most a régi-új igazgatónővel 
beszélgettem az új feladatáról, terveiről és érzéseiről.

pbm. – Kedves Julika! Engedd meg, hogy először is gratu-
láljak, hiszen 6 pályázó közül a Te elkép-
zeléseidet találta jónak a bíráló bizottság 
és a képviselő-testület öt évre a kezedbe 
adta ennek az új intézménynek a sorsát. 
Mint tudjuk a képviselő-testület már egy 
korábbi ülésén döntött az általános is-
kola és alapfokú művészetoktatási intéz-
mény és a művelődési, sport, szabadidő 
központ és könyvtár feladatait ellátó 
új intézmény az Általános Művelődési 
Központ létrehozásáról, melynek igaz-
gatója lettél. 

Elmúlt tanévig a II. Rákóczi Ferenc 
Általános Iskola és Alapfokú Művészet-
oktatási Intézményt vezetted. Úgy gon-
dolom ez is eléggé komoly feladatot 
jelentett. Az újságunkban – jogelődjét is 
beleértve – nagyon sok támadás érte a 
település kulturális és sport életét. Most 
ezekkel a tevékenységekkel is bővült az 
új intézmény működési köre. Te hogyan 
látod, nem lesz ez egy kicsit „kemény 
dió”? – Nyilván az lesz, mivel gondolom 
tőled a bizalom odaadásával komoly 
eredményeket várnak el. Egyben kérlek vázold röviden, hogy 
milyen tevékenységet ölel fel pontosan ez a szervezet!

V.I-né – Úgy gondolom, hogy tényleg kemény feladat az, 
amit az önkormányzat bizalommal rám bízott. A képviselő-
testület határozatban fogalmazta meg, melyek azok az ered-
mények, amelyeket elvárnak tőlem. Ennek azért súlya van. 
A kemény dió másik megfogalmazása: egy kollégám nagyon 
kedvesen gratulált a „multifunkció” ellátásához. Ez valóban 
egy sokoldalú, összetett feladat. Elsősorban a minőségi oktatás 
színvonalának emelése a cél, továbbá az önkormányzat elvár-
ja a szabadidős tevékenység és a sport területén is a minőségi 
javulást, valamint a szálláshelyek gazdaságos működtetését. 
Ezeken kívül a zánkai tábor hasznosítása is az intézmény fel-
adata. 

A kérdésednek azzal a részével, hogy rengeteg támadás érte 
a sport és kulturális életet nem foglalkoznék csak olyan vonat-
kozásban, amennyire a jövő építése szempontjából fontos: min-
denképpen szeretném tudni, hogy miért alakult ez így. Most is 
azzal foglalkozom, hogy minél jobban megismerjem azokat a 
területeket, amelyekkel nem volt olyan kapcsolatom, mint az 

oktatással. Én úgy gondolom, hogy a közelmúltban az Integ-
rált Szabadidőközpont művelődésszervezői magas színvonalú 
tevékenységet valósítottak meg

A meghallgatások során rengeteg olyan kérdést kaptam, 
hogy felvállaljuk-e a felnőttek nevelését, un. népnevelést. Úgy 
érzem egy kulturális és oktatási intézménynek ezt fel kell vál-
lalnia. Erkölcsi, esztétikai, etikai nevelést várnak el tőlünk. És 

ez vonatkozik a kis első osztályostól 
egészen a felnőtt korú lakóig. Legfon-
tosabb feladatunk, hogy a rákóczifalvi 
lakosok elégedettek legyenek.

pbm. – Gondolom a pályázatban 
részletesen leírtad a jövőbeni terveidet, 
kérlek röviden foglald össze nekünk mi 
is az, amit elvárhatunk az újonnan ala-
kult intézménytől.

V.I-né – Pályázatomban tényleg pon-
tosan leírtam, hogy mi az elképzelésem. 
Nekem az a legfontosabb, hogy minél 
több olyan községi szabadidős rendez-
vényt szervezzünk, ami a családokat 
mozgatja meg, tehát a kisgyermektől a 
fiatal felnőttön át az aggastyánig min-
denki részt vesz rendezvényeinken, és 
ez az egész település megelégedésére 
történik. Úgy gondolom a szabadidős 
és sport tevékenység szervezőjének egy 
felmérést kell készítenie az igényekről 
és ennek összesítése után lehet tervezni. 
Magyarul: a Közösségi Házban legyen 
egy pezsgő kulturális élet, a sportpáy-

lyán találja meg mindenki az igényének megfelelő sportolási 
lehetőséget. Ennek tárgyi feltételei adottak, egy nagyon kul-
turált sportpálya áll rendelkezésére a kisgyermekes anyukák-
tól kezdve – mert ide értem a játszóteret is – az aktív sporto-
lásra vágyókig (teniszpálya, kézilabda-pálya, lovas pálya). A 
program tervezetet meg kell ismertetni a Civil Fórummal és a 
különböző lakossági igények így találkozhatnának a lehetősé-
gekkel. 

Pályázatom címének is azt adtam, hogy „Intelligens iskola, 
intelligens kultúra, jövő intézménye”. Ebben benne van az át-
járhatóság gondolata munkaszervezés szempontjából. Vannak 
olyan feladatok a kulturális életben, amelyekben a pedagógu-
sok kiválóan tudnak segíteni. A rendezvények, ünnepségek 
kulturális műsorainak közös szervezése idáig is jól működött, 
de ezt még sokkal magasabb szinten lehet művelni. Idén is sok 
gyermek vett részt a szaktáborokban, ahol bizonyos – tanórán 
kívüli – ismeretet szerezhettek. Tapasztalatból tudom, ha a 
szaktáborokba sok változatos tevékenységet szervezünk a gye-
rekeknek, akkor a nyári programokhoz a szülők is szívesen 
hozzájárulnak az anyagi segítséggel is. Nem kizárólag a helyi 

B E S Z É L G E T É S
Vadász Istvánné, az ÁMK igazgatója
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táborokat, hanem a zánkai táborozást is szeretném, ha a peda-
gógusok közreműködésével tehetnénk színvonalassá, népsze-
rűbbé. Visszatérne az a hajdani zánkai hangulat, mikor is nay-
gyon jó volt oda lemenni tanulónak és pedagógusnak egyaránt, 
nem is beszélve a szülőkről. A közösségek szerepét minden-
képpen szeretném megerősíteni. Úgy gondolom, hogy ebben 
az egoista, önző világunkban jó olyan közösséghez tartozni 
gyereknek, felnőttnek egyaránt, ahol számítanak véleményére 
és tevékenységére.

Nagyon fontosnak tartom a szabadtéri foglalkozásokat az 
egészséges életre nevelés szempontjából. Ha már van kerék-
párút és tanösvény, akkor pattanjunk kerékpárra, vigyük ki a 
gyerekeket, ismerjék meg a természetet. Ebben jó segítőkre 
találunk a Madárbarát- és Természetvédelmi szervezet tagjai 
közt.

Célom, hogy tevékenységünket úgy végezzük, hogy tagjai 
tudjunk lenni az Országos AMK szervezetnek. A közoktatá-
si feladataink között szerepel, hogy tehetséges gyermekeink 
alapfokú nyelvvizsgát tegyenek még az általános iskola elvég-
zés előtt. Erre a megfelelő szaktanári gárda is rendelkezésünk-
re áll. Szeretném, ha tanulóink OKJ-s vizsgát tudnának tenni 
informatikából. 

Terveim közt szerepel, hogy a RÁKÓCZ-IRKA a Rákóczi 
Lapnak testvér lapja lehessen. Tervezem a közösségi rádióval 
való együttműködést, az iskolarádió újraélesztését. 

Távoli terveim között szerepel, hogy a községi könyvtár be-
kerüljön a község központjába. Jó lenne, ha egy Teleház-prog-
ramot tudnánk megvalósítani, hogy azok az emberek, akik 
nehezen igazodnak el a hivatali nyomtatványok útvesztőjében, 
segítséget kaphatnának.

pbm. – Hogyan érzed, a jelenlegi munkatársakkal el tudod 
látni ezt a nehéz feladatot, vagy a terveid között szerepel-e 
személycsere, esetleg cserék. Gondolom az új szervezet vala-
miféle új vezetői gárda kialakítását teszi szükségessé, hiszen 
az igazgató minden helyszínen nem lehet jelen. Ehhez minden 
szakterületen megfelelően kvalifikált, felkészült személyre van
szükség.

V.I-né – Szükség szerint személycserére is szükség lesz az 
új intézményben. Ennek határidejét azonnal és 2008. augusztus 
1-jében határozta meg képviselő-testületünk. Ennek legfonto-
sabb célja, hogy tanulóink megfeleljenek a középiskolai tan-
tárgyi követelményeknek. Diákjaink 70-80%-a érettségit adó 
gimnáziumban folytatja tanulmányait, elsősorban a Verseghy, 
a Varga Katalin és a Tisza-parti gimnáziumok a megcélzott in-
tézmények. Szívesen látják és várják tanulóinkat.

Az Általános Művelődési Központ tevékenységét az igaz-
gatótanács irányítja. Ez úgy néz ki, hogy a két alap-intézmény 
mellérendelt viszonyban van egymással. Az intézményegy-
ség-vezetők igazgatóhelyettesként tagjai az igazgatótanácsnak, 
melyet még kiegészít a szakszervezet, a Közalkalmazotti Ta-
nács vezetője, a minőség-irányítási program irányítója, vala-
mint szükség esetén a gazdasági ügyintéző. 

Az új szervezet megalakítása azt várja el mindenkitől 

– a technikai személyzettől az igazgatóig –, hogy egy újfaj-
ta szemlélettel lássuk el feladatunkat. Tudomásul kell venni 
mindannyiónknak, hogy szolgáltatunk és a munkánkkal szem-
ben megfelelő alázattal kell lennünk. Nekünk arra kell töreked-
ni, hogy mindenki jól érezze magát Rákóczifalván az iskolá-
ban, a művészetoktatásban, a kulturális és sportéletben. 

A tegnapi napig (VIII. 15.) kellett visszajelezni a dolgo-
zóknak, hogy kívánnak-e továbbra is a jogutód szervezetnél 
dolgozni. Volt, aki élt a lehetőséggel, hogy megváljon az in-
tézménytől. Ettől az időponttól van lehetősége az igazgatónak, 
hogy a nevelőtestülettel egyeztetve nevezze ki a helyetteseket 
(Személyük a beszélgetés idején nem volt ismeretes. szerk). Eb-
ben egyetértési jogot a polgármester úr gyakorol még. 

Személycserék: elsősorban azokat az álláshelyeket kell be-
tölteni magasan képzett szakemberekkel, amelyek üresen ma-
radtak. Amint megismerem a munkatársak tevékenységét, és 
úgy látom, hogy személycserére van szükség, azt akkor meg  
is teszem. 

pbm. – Számomra, de az olvasók számára is fontos kérdés, 
hogy egy ilyen komoly pozíció mellett lesz-e időd a képviselő-
testületi munkára, hiszen ott is vannak jelentős bizottsági fel-
adataid, vagy esetleg ez kiegészíti tevékenységedet?

V.I-né – Mint intézményvezető bele kell látnom a képviselő-
testület munkájába és velük egészen szoros munkakapcsolatot 
kell kialakítanom. A választott képviselőségem ki kell, hogy 
egészítse és segítse a munkámat. Ez eddig is így volt. Időben 
nagyon sok leterheltséget jelent, de az megéri, hogy naprakész 
információval rendelkezem. 

pbm. – Kérlek szólj néhány szót magánéletedről, családod-
ról, hiszen egy nőnek – akármilyen pozícióban is van – feleség-
ként, anyaként és szerencsés esetben gyermekként is rengeteg 
megterhelő feladat jut.

V.I-né – Családomnak és elsősorban férjemnek nagyon so-
kat köszönhetek, hogy ezt az általam nagyon szeretett munkát 
el tudom végezni. Utalnék arra, hogy amikor a lányaim kiseb-
bek voltak és igazgató lettem, hogy ez számukra nem okozott 
törést, ezt tényleg a páromnak és édesanyáméknak köszönhe-
tem. Férjemnek is nagyon időigényes a munkája, de egy har-
monikus rendet tudtunk kialakítani a családi életünkben. Egy-
más munkáját mindig segítettük. A hét végéből legalább egy 
napot együtt töltünk, hiszen nekünk az a legnagyobb öröm, ha 
a lányok hazajönnek.  Ekkor a finom ebéd és a szépen terített
asztal mellett szeretünk jókat beszélgetni. Ez jelenti a feltöltő-
dést mindnyájunk számára. 

Nagyon szeretem a virágokat, idős édesanyámmal, aki jó 
érzékű kertész, nagyon kellemes, hasznos perceket tudunk 
együtt dolgozni. 

Szeretünk utazni, ha tehetjük, felkerekedünk és egy-egy 
gyógyfürdőt, vagy más látványosságot felkeresünk. Jó egy kis-
csit elszakadni innen, de még jobb visszatérni ide.

Köszönöm a beszélgetést. A fent vázolt terveid-
hez nagyon jó egészséget és rengeteg kitartást kívánok.                                                                                            
                                                                                           pbm

B E S Z É L G E T É S
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 2007. június elején már második alkalommal adta át 
Polgármesterünk a köztisztviselők számára alapított el-
ismerést, melyet ez alkalommal Takács Andrásné Editke 
vehetett át.

-Hogyan lesz valakiből köztisztviselő? Milyen út veze-
tett a jelenlegi feladatkörhöz? -Ezeket a kérdéseket intéztem 
Editkéhez:

-Tudom, szinte nincs olyan ember a községben, aki ne 
ismerne téged, de a történet úgy válik hitelessé, ha te me-
séled el.

Tősgyökeres rákóczifalvi vagyok, születésem óta 
Rákóczifalván élek. Az általános iskolát is itt végeztem. 
A Verseghy Ferenc Gim-
náziumban érettségiztem, 
1977-ben. Ezt követően 
szakmát tanultam, a ke-
reskedelmi szakmunkás-
képzőben. Kitanultam a 
híradástechnikai cikkek 
eladója szakmát, akkor 
épült a Szolnoki Skála 
Áruház, s az akkori igaz-
gató érettségizett munka-
társakat keresett. Másfél 
év alatt szereztem meg 
ezt a szakképesítést. Pár 
hónapig dolgoztam itt. 
Megszületett a lányom, 
és gyesen voltam. A gyes 
letelte után a Megyei Tanácsnál dolgoztam ügykezelő-
ként. Aztán megszületett a fiam, a gyes után szívesebben
vállaltam munkát itt a faluban, s erre nyílt is lehetőség. A 
Rákóczifalvi Polgármesteri Hivatalnak 1996. júniusától vay-
gyok alkalmazottja: kezdetben a titkárságon  dolgoztam, a 
képviselő-testület és a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
üléseiről készítettem el a jegyzőkönyveket. Később úgy ala-
kult, hogy egy nem éppen hálás területet, az iparűzési adó 
ügyintézését kaptam meg. Úgy éreztem, hogy el tudom vé-
gezni ezt a feladatot, hiszen a gyes ideje alatt egy felsőfokú 
szakképesítést adó tanfolyamot végeztem, a kisvállalkozás-
ok gazdasági ügyintézője tanfolyamot, ahol a vállalkozások 
adminisztrációját, könyvelését, illetve az ezzel kapcsolatos 
dolgokat tanították meg velünk.

 Ekkor már fogadtam az ügyfeleket, úgy gondoltam, 
hogy nem is olyan nehéz feladat, hisz kollégáim „játszva” 
csinálják. Hát, nem! Nagyon izgultam, amikor idéztem az 
első ügyfelet, de végül belejöttem. Sokat köszönhetek Ma-
jor Béláné Editkének, aki akkor a közvetlen munkatársam 
volt, nagyon sokat segített és tőle tanultam azt a bánásmó-
dot, hogy ebben a hálátlan munkakörben hogy lehet mégis 
sikeresen boldogulni az emberekkel. Líborné Etikének sem 

Egy kitüntetett köztisztviselő: Takácsné  Kozák Editke
felejtem el önzetlen, tapasztalatokra épülő tanácsait. 

Közben változások történtek a hivatal vezetésében, s 
az akkori anyakönyvvezető lett a jegyző. Felkért az anya-
könyvhöz kapcsolódó tevékenységek ellátására, így beisko-
láztak, ahol anyakönyvi igazgatásból tettem szakvizsgát.

 Ettől kezdve a következő hatósági ügyek ellátását végez-
tem: anyakönyvi, személyi adat- és lakcímnyilvántartáshoz 
kapcsolódó feladatok, gyermekvédelmi támogatás, moz-
gáskorlátozottak közlekedési kedvezményeinek megállapí-
tása, hadkötelesekkel kapcsolatos feladatokat. Kolléganőm 
nyugdíjazása után a hagyatéki ügyeket is átvettem.

Munkám egyik érdekessége, hogy az első ügyfelem, az 
első vőlegény volt. (Ő ezt 
nem tudta, hogy én meny-
nyire izgultam mindkét 
alkalommal!).

Később a gyermekvé-
delmi támogatással és a 
hadkötelesekkel kapcso-
latos munkát felváltot-
ta  az üzletek működési 
engedélyének kiadása, a 
telephely engedély, és a 
méhészek ügyei.

-Melyik tevékenység 
áll legközelebb hozzád?

Természetesen az anya-
könyv, az a legszebb. Azt 
mondhatom, ez az oázis 
a feladataim között, bár 

ezzel kapcsolatban is sok a feladat, nagyon pontos, nagyon 
precíz munkát igényel, hiszen az anyakönyv a leghitelesebb 
dokumentum, hatósági nyilvántartás, ami az állampolgárok 
személyi adatait tartalmazza, anyakönyvi eseményeit éle-
te végéig elkíséri, hisz minden okmány ez alapján készül 
már.

-Hogy lehet egy házasságkötésre, mint feladatra fel-
készülni?

Számomra nagy próbatétel, kilenc éve végzem, de még 
mindig nagyon izgulok minden házasságkötés előtt, hiszen, 
ha belegondolunk, az ember életében ez az egyik legjelen-
tősebb esemény. Azt szeretném, hogy emlékezetes legyen. 
Előtte találkozom a párral, beszélgetünk, megbeszéljük az 
igényeket, lehetőségeket. Napokkal előtte szedem össze a 
mondandómat, de természetesen van egy sztenderd, amit 
minden előttem házasságot kötőnek elmondok. Maga a 
szertartás húsz perc, de nekem ez egy egész napos elfoglalt-
ság, csak arra koncentrálok, arra készülök.

-Lehet azt mondani, hogy egyénre szabod az ünnepet? 
Mindenképpen az a célom.
-Romantikus alkat vagy?
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Igen. Mindenhez fontosnak tartom a megfelelő ráhango-

lódást, az együtt gondolkodást.
-Volt már valamilyen különleges élményed ezzel kapcso-

latban?
Inkább különleges helyzetek  adódnak, amelyek nem iga-

zán élményszerűek, de talán az, amikor külső helyszínen 
esketek, az  különleges. Változnak az igények.

-Ez volt tehát a munkád szebbik része. Melyik a ke-
ményebb?

Ha azt nézzük, mind nagyon kemény, hiszen a jogsza-
bályok szinte napról napra változnak, ezeknek a naprakész 
ismerete miatt állandóan képeznünk kell magunkat, hiszen 
csak úgy tudjuk követni a változásokat. Szakmai napokon, 
továbbképzéseken veszünk részt.

-Mégis foglalkoztat az, hogy amikor még a gimnáziumba 
jártál, mi szerettél volna lenni igazán?

Először az egészségügy vonzott nagyon, ilyen pályára 
készültem, ide keményebben kellett volna tanulnom. Az-
tán csecsemőgondozó szerettem volna lenni, de legalábbis 
emberekkel foglalkozni. Ez a kereskedelemben pár hónapig 
megadatott, aztán mégis jobban szerettem az adminisztráci-
ót. Azután ez bővült ki egyre több tanfolyammal, tevékeny-
séggel. Ezt most nagyon szeretem, nagyon élvezem. Azt is 
élvezem, hogy ilyen sokrétű. Bár nagyon nehéz átállni pl. 
egy anyakönyvvezésről a kereskedők ügyének intézésére.

 -Térjünk kicsit vissza a sokrétűségére. Milyen problé-
mákkal fordulnak hozzád az emberek?

A lakcímbejelentés, házasságkötés, haláleset, temetési 
segély, de egyéb hatósági igazolások, bizonyítványok ki-
adása. Éppen ezért ezt nem tekinthetem a hagyományos ér-
telemben munkahelynek. A hatósági munka egyik területét 
sem.  Ez nem végezhető lélektelenül.

-Azt hiszem, ez olyan átfogó tevékenységkör, amelyben 
valahol mindenki az ügyfeled lesz. Óriási feladat, hogy kel-
lő tapintat, megfelelő emberismeret, türelem, -és még sorol-
hatnám azokat a tulajdonságokat, amelyek nélkül nem lehet 
emberekkel foglalkozni, - ötvöződjön a törvényi, jogi, szak-
mai ismeretek átadásával. Ezt végzed évek óta, nemcsak az 
ügyfelek megelégedésére, hanem a feletteseid elismerésére 
is. Az oklevélen, amelyet átvettél ez áll: „Magas színvonalú 
szakmai munkája, elhivatott köztisztviselői tevékenysége el-
ismeréseként a Köztisztviselők napja alkalmából.”

A kitüntetés kapcsán szeretném elmondani, hogy nem 
ezért dolgoztam és dolgozom. Az elmúlt évben elsőként Tö-
rök István aljegyző úr kapta meg ezt az elismerést. Nagyon 
megtisztelő, hogy most én. Ez a munka egy kicsit csapat-
munka is. Mi, kollégák, segítjük egymást, összetartunk. 
Bár lassan én leszek a rangidős, az öreg, akit a fiatalok kér-
dezhetnek. Ez valahol jó is, de mutatja, hogy eltelt az idő…  

A köztisztviselők napja július elsején van, de mi igen 
korán, már májusban szavaztunk. Sok volt a munkám, 
így nem is volt időm, hogy bárkivel beszéljek róla. Az 
ünnepségen való megjelenésemet pedig majdnem áthúzta 

kisunokám betegsége.
Nagyon jó érzés volt az elismerést átvenni, a házasság-

kötésben való közreműködés érzéséhez, vagy egy szüléshez 
hasonlíthatnám. Az ember vajúdik, vajúdik, aztán megszü-
letik a csoda.   Kaptam már elismerést a házasságkötésen 
elhangzottakért és a napi munkám során is. Számomra ez 
igazán sokat ért. Munkám mottójaként e pár sort idézném: 
„Ha tudok, segítek, de ha nem tudnék, nem ártok.”

-Eddig csak a munkádról ejtettünk szót, ami időd nagy 
részét kitölti. Áruld el, ezen kívül mit szeretsz tevékenyked-
ni?

Van két nagyszerű gyermekem, vejem, meg két tündéri 
lány unokám. Ők a legfontosabbak.

 Annyit foglalkozom velük, amennyit igényelnek. Szíve-
sen pecázok velük a hobbijukon, a Körös parton, vagy ki-
rándulunk, strandolunk.

 Ezen kívül olvasok és szeretem a természetfilmeket.
-Gratulálok a munkádhoz, az elismeréshez, to-

vábbi jó egészséget, s kitartó munkakedvet kívánok!                                                                                            
                                                                              K.G.

Kedves kötelességemnek teszek eleget, amikor tájékoz-
tatom az Olvasókat arról, hogy a Pedagógus nap alkalmá-
ból Szénási Mihályné tanárnő Pedagógiai díjat kapott. Az, 
hogy most nem készül vele riport, abból adódik, hogy nem 
is olyan régen – 2006. második lapszámban – részletesen 
beszámolt pályafutásáról, hiszen akkor a diák-önkormány-
zati munkájáért vehetett át Önkormányzati, Polgármesteri 
Díjat. Az akkor egy kicsit a társadalmi munka elismerése 
volt, az idei viszont kifejezetten a szakmai munkáját jutal-
mazta és kollégái megelégedettségét mutatta.

Gratulálunk, további sikeres pedagógiai munkát kívá-
nunk!

                                                                               pbm

A kollégák javasolták
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Otthonában kerestem fel Kontra Sándornét – Erzsike 
óvónénit.

Éppen szabadságát tölti. Nem is lenne ebben semmi 
különös, hiszen így szokott ez lenni minden nyáron. Most 
azonban, ha letelik a szabadság, nem a megszokott módon 
történnek a dolgok. Nyugdíjba vonul. Még ő is ízlelgeti ezt 
a helyzetet. Eleinte biztosan nagyon furcsa lesz.

UKR: -  Beszélnél a Rákóczi Lap olvasóinak pályádról, 
erről a közel 37 évről, amit egy helyen a rákóczifalvi óvo-
dában töltöttél?

KS-né: -  1970-ben végeztem a kecskeméti Felsőfokú 
Óvónőképző Intézetben. Egy hónapot töltöttem el a Miskolc 
melletti Görömbölyön, utána férjhez mentem. Anyósom 
jelezte, hogy óvónőt keresnek a rákóczifalvi óvodába, így 
áthelyezéssel ide kerültem. Bizony ennek 37 éve lesz szep-
tember 18-án. Bede Antalné – Zsuzsa óvónéni – vezetése 
alatt kemény iskolám volt. 1972-ben kaptam az első csopor-

Egy pálya tükrében
tot 42 gyerekkel.

UKR: 42 gyerekkel? Iszonyatosan sok! Ma már majdnem 
a fele lehet csak egy csoport létszáma, igaz?

KS-né: Így van. De volt ennél még nagyobb számú cso-
portom is, 46 fő. 

Fényképeket vesz elő -  az emlékezetes első csoportot -  és 
szépen, sorban, név szerint simogatja végig a kis arcokat.

UKR: Minden „gyerekedre” így emlékszel?
KS-né: Néha egy-egy név kiesik ugyan, de aztán később 

eszembe jut.
UKR: Pedagógusnap alkalmából – kiemelkedő munká-

dért, szakmai elhivatottságodért – kaptad a kitüntetést, ami-
hez ezúton is gratulálok.

KS-né: A kezdeti beilleszkedés ugyan nem ment könnyen, 
de később a munkatársak megteremtették azt a nyugalmas 
légkört, ahol jól végezhettem a munkámat. A szülőkkel is 
szinte mindig sikerült megtalálnom a közös hangot. Abban 
mindenkor egyetértettünk, hogy az első, a gyermek érdeke.

UKR: Mondanál pár szót a családodról?
KS-né: Miskolc mellett születtem, Harsányban. Szüleim 

gazdálkodók voltak. Nehéz volt a megélhetés, embert pró-
báló a munka a dombos, lejtős vidéken. Szüleimtől olyan 
nevelést kaptam, ami kitartásra, szorgalomra szoktatott. 
Két felnőtt gyermekem van, Sanyi már családos, 3 kisláy-
nyuk van: 14, 6 és fél évesek. Éppen itt voltak a hétvégén, 
unokáztam. Szabolcs, a másik fiam, tűzoltó lett. Vala-
hányszor hallom a sziréna hangját, arra gondolok, ugyan az 
én fiam ott van-e?

UKR: Az izgalom, a törődés nem múlik el, még akkor 
sem, ha felnőnek a gyerekek. Úgy gondolom, a pályádon 
keresztül is megtapasztaltad mindezeket.

KS-né: A pedagóguspálya nagyon nehéz, de nagyon 
szép. Feltölti az embert élményekkel, amelyekből mindig 
lehet meríteni.

UKR: Ennek jegyében kívánok a nyugdíjas évekre jó pi-
henést és jó egészséget! Köszönöm a beszélgetést!

  Urbánné Kelemen Rózsa
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Marton Jánosné – Incike – szívesen egyezett bele, hogy 
a „Döme Nap”-on találkozzunk, ahola közelmúltban kapott 
kitüntetése apropóján beszélgethetünk. 

Hol is érezhetné jól magát, ha nem a gyermekek forga-
tagában.

Tősgyökeres rákóczifalvainak vallja magát. Itt él család-
jával: férjével és két leánygyermekével. 

Egészségügyi végzettséggel először Szolnokon helyezke-
dett el a Hetényi Géza Kórház Rendelőintézetében.

1992 óta gondozónő a helyi bölcsődében. Vegyes cso-
portban dolgozik, ami azt jelenti, hogy az apróságok 5 hó-
napos kortól 2 éves korig úgymond „vegyesen” vannak a 
csoportban. 

A szülők általában 1 éves kor körül adják bölcsődébe a 
gyermekeket. 

Egy csoportban 15-16 csöppséggel foglalkoznak. Irénke 
elmondása szerint, mikor elkezdte itt a munkát, olyan volt a 
bölcsi, mint egy nagy család. 17-en voltak gondozók. Mára 
ez a létszám lecsökkent 5-6 főre. 

Munkájukban nagyon magasak az elvárások. A szakmai 
megfelelés igen fontos. Igazi nagy kihívás ilyen kevés 
létszámmal teljesíteni a követelményeket. 

A bölcsődei férőhely 20 fő. Ennek ellenére a létszám 28-
30 gyermek. Egyértelmű, hogy az intézmény túlzsúfolt. 

Az összeszokott kollektívának köszönhetően azonban 
sikerült a gondokat legyőzniük. Időnként olyan összejöve-
teleket szerveznek, ahol a szülők részvételével, családias 
környezetben érezhetik magukat a kicsik. 

A „bölcsisek” évek múlva is megismerik a gondozóikat. 
A szülőkkel is maximálisan jó a kapcsolattartás.

Az apróságok gondozása nemcsak szakma – hivatás.
Ebben a rohanó világban fokozottan oda kell figyelni a

gyermek személyiségfejlődésére.
A bölcsődében alakulnak az első barátságok. Játékosan 

„A legfontosabb az alapozás”
tanulják a rendet, a rendszerességet, a szabályokat. 

Nagyon hálás szakma a gondozónőké.
Itt, a bölcsődében történik tulajdonképpen az alapozás, 

aminek nagyon jónak, tartósnak kell lennie. Következetes 
munkával, szeretettel próbálnak ennek eleget tenni.

A régi bölcsőde arculata már teljesen megváltozott. Ma 
már nincs egyenruha, saját, megszokott ruhácskáikban van-
nak a kicsinyek. A foglalkoztató is inkább otthonos szoba-
belső. A hangulat pedig amennyire lehet, családias. 

Időnként ünnepélyessé próbálják tenni a hétköznapokat, 
pl. a születésnapok közös megünneplésével.

A gyerekek részt vesznek az előkészületekben, a terítés-
ben, stb. 

A nap fénypontja természetesen a torta. 
Marton Jánosnét meglepte a kitüntetés, de igen jól esett 

neki munkája elismerése. Nagyon örül, hogy ezt a hivatást 
választotta. 

A jó választást mi sem igazolja jobban, mint a munkája 
elismeréseként kapott kitüntetés.

Urbánné Kelemen Rózsa
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Táncosok Zánkán
Az alsó tagozatos táncosokkal Zánkán, a községi üdülő-

ben táboroztunk június 25-29-ig.
Tanulóink dél-alföldi ugrós táncot tanultak Vas Béla és 

Györe Ágnes irányításával.
A hét programjában azonban nem csak tánc- és ének-

tanulás szerepelt. Batikoltunk, kirándultunk, fürödtünk a 
Balatonban, átmentünk vonattal Badacsonyba és hajóval 
Fonyódra.

A fentiek mellett persze rengeteget játszottunk. Volt káni-
kula és hűvös idő, tábortűz és esti diszkó, tehát minden, ami 
egy táborba „belefér”.  Az együtt töltött idő jó alkalom volt a 
másik megismerésére, a tolerancia gyakorlására. Remélem, 
minden táborozónak emlékezetes marad ez a néhány nap.

A programok lebonyolításában Hőnyi László volt segítsé-
gemre. A finom ételekről -ezen a nyáron is- Ratkai Jánosné
Marika néni és két segítője: Hegedűsné Tóth Judit és 
Kincses Tiborné gondoskodott. Nem kevés „batyunkat” 
Sipos Ferenc szállította háztól-házig. 

Köszönöm a szülők és Rákóczifalva Nagyközség Ön-
kormányzatának anyagi támogatását (ez utóbbi a Rákóczi 
Néptáncegyüttes helyi civilszervezetek számára kiírt pályá-
zaton nyert pénze, melyből a tábor bérleti díját fizettük ki).

Reményeink szerint ezek a közös élmények is arra ösz-
tönzik a gyerekeket, hogy kitartsanak a néptánc mellett, 
hiszen ők lesznek az utánpótlás majd az ifjúsági csoport-
nak. Számítunk mindenkire aki az elmúlt tanévben táncolt 
művészeti iskolánk néptánc tanszakán.

Néptánc szaktáborok 2007.

Haladó néptáncos tábor
A haladó néptáncos tábor helyszíne ezúttal egy Somogy 

megyei település, Őrtilos volt. Az „Éltető Világ Turistaszál-
ló” gyönyörű környezetben, ideális helyszínnek bizonyult a 
reggeltől olykor késő éjszakáig tartó próbáknak. Az ifis és
6-7. osztályos táncosok a kalotaszegi csárdás lépéseit igye-
keztek elsajátítani Kovács József szaktanár vezetésével.

A július 21-27-ig tartó időszakot az idei nyár legmelegebb 
heteként jegyeztük, ezért a tánc- és énekpróbák beosztásá-
val igyekeztünk az időjáráshoz alkalmazkodni. A reggeli és 
késő délutáni (olykor esti, éjszakai) órákban voltak a tánc-
próbák, a legmelegebb órákban az énekpróbák. Ezek napi 
6-8 óra elfoglaltságot jelentettek. Persze nem csak ebből állt 
a hét. Egyéb programjaink is voltak: megismertük a Dráva 
és Mura folyók környékének élővilágát egy túra keretében, 
strandoltunk a közeli Gyékényesi tóban (majd hazafelé a 
Balatonban is),

Fociztunk és hatalmas asztalitenisz-csatákat vívtunk. 
Egy egész napot töltöttünk Horvátországban, ahol egy igen 
fárasztó gyalogtúra keretében megnéztük a Plitvicei Nem-
zeti Park összes –hihetetlenkék színű - tavát (16) és gyönyö-
rű vízesését (196).

Egy ilyen tábor célja elsősorban a szakmai tudás gyarapí-
tása, de igen fontos közösségépítő szerepe is. Ezen a nyáron 
célul tűztük ki a két korosztály „összeszokását”, felkészü-
lését a következő fellépésekre. Az előbb leírtak nagy örö-
münkre maradéktalanul megvalósultak. Az ifisek szép pél-
dát mutattak segítőkészségből, toleranciából, a fiatalabbak
pedig akaratból és kitartásból vizsgáztak jelesre. Köszönöm 
az összes résztvevőnek! 

E tábor szintén nem valósulhatott volna meg a szülők és 
az Önkormányzat anyagi támogatása nélkül (szintén a Rá-
kóczi Néptáncegyüttes pályázaton nyert pénzéből- az uta-
zás költségeit fizettük ki).

Köszönet Mészáros Mihály autóbuszvezetőnek, hogy ép-
ségben oda- és hazaérkeztünk.

Hőnyiné Nagy Erzsébet  táborvezető
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A legifjabb „Év diákja”

ken is részt vettem. Ezek inkább az is-
kolában megrendezett szépolvasó- és 
versmondóversenyek voltak, melyek-
ből kisebb-nagyobb sikerrel kerültem 
ki. Tanulmányi eredményem is igen jó 
volt, ha nem voltam kitűnő, akkor is 
csak 1-2 négyes csúszott be.

Ezekszerint inkább a humán tan-
tárgyak érdekelnek?

Szeretem az irodalmat, ez mellett 
még közel áll hozzám a biológia, fizi-
ka és az idegennyelvek.

A jövőre nézve mit tervezel, van 
konkrét elhatározásod?

A Hajnóczy József Gimnázium 
és Humán Szakközépiskola falai kö-
zött kezdem a tanulmányaimat szep-
tembertől. Ennek is az emelt szintű 
idegennyelvi szakára fogok járni. 

E mellett rendészeti pályán szeretnék elhelyezkedni.
Hogy készülsz a középiskolára?
Nagyon várom már, és igazán kíváncsi vagyok, milye-

nek lesznek a tanárok, az osztálytársak, az órák és persze 
az egész környezet. Különösebb elvárásaim nincsenek vele 
kapcsolatban.

Szabadidődben mit csinálsz szívesen?
Nagyon szeretek a barátaimmal találkozni és velük eltöl-

teni pár nagyszerű órát. A többi szabadidőmet pedig legszí-
vesebben pihenéssel töltöm. 

Köszönöm, hogy válaszoltál kérdéseimre. A középisko-
lai tanulmányaidhoz és céljaid megvalósításához pedig sok 
szerencsét és energiát kívánunk!

Tóth Kitti

A 2006/2007-es tanév végén is, 
mint ahogy az már hagyománnyá vált 
a II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola 
és Alapfokú Művészetoktatási Intéz-
mény falai közt, ismét megválasztot-
ták az „Év diákját”. Ebben az évben 
az 1999-tól 2007-ig itt tanult generá-
ció kiemelkedő tanulóiból került ki 
Kiss Tímea. Vele beszélgettem el ál-
talános iskolai éveiről.

Először is gratulálok az „Év diák-
ja” címedhez! Mesélj az elmúlt 8 év-
ről!

Köszönöm. Akkor kezdjük az 
elején: az első osztályt nagyon félve 
kezdtem el. Izgultam nagyon, hogy 
milyen lesz az új környezet, de aztán 
lassan rájöttem, hogy mindez felesle-
ges, mert a tanító nénik és bácsik is 
igen kedvesek voltak. Az osztályunk nagyon jó közösség 
lett, persze nálunk is akadtak kisebb-nagyobb ellentétek, 
de ezek idővel megoldódtak. A tanórák is hangulatosan tel-
tek, és az oktatók nagyon jól felkészítettek bennünket és 
sok-sok tapaszalattal és tudással ajándékoztak meg minket. 
Mindent összevetve számomra kellemes emlékek marad-
nak meg az általános iskolai tanulmányaimról és szívesen 
gondolok majd vissza rájuk.

Tudtommal többször szerepeltél tanulmányi versenyeken 
és iskolai ünnepségeken is és még a tanulmányi ered-
ményed is kiemelkedő volt...

Igen. Osztályfőnököm, Haraszti Szilvia tanárnő számos 
iskolai ünnepséget szervezett, amelyekben mindeben szere-
pet kaptam, és örömmel vállaltam. Tanulmányi versenye-

Néhányan a kiemelkedők közül
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Menyhárt Balázs 1999-ben kezdte 
a tanulmányait a II: Rákóczi Ferenc 
Általános Iskola és Alapfokú Művéz-
szetoktatási Intézmény falai között. A 
nyolc év fölötte is elrepült, idén pedig a 
II. Rákóczi Ferenc Nyugdíjas Klub dí-
ját vehette át, melyet tavaly alapítottak 
azzal a céllal, hogy a ballagó évfolyam 
legkiemelkedőbb diákját jutalmazzák 
meg. Beszélgetésünk során kiderült, 
hogy nem hiába kapta meg ő ezt a dí-
jat.

-  Milyen jutalmat vehettél át, mint a 
legkiemelkedőbb diák?

-  Két darab vásárlási utalványt és 
könyvjutalmat is kaptam.

-  Milyen versenyeken vettél részt az 
elmúlt években? „Magyaros” vagy in-
kább „matekos” beállítottságú vagy?

- Inkább a matekot és a fizikát részesítem előnyben. A
kedvenc versenyem is fizikai volt: a Fizika próbaversenyen
hatodiktól minden évben részt vettem. Itt több száz verseny-
ző indul el, és minden évben más iskola rendezi meg. He-
tedikben harmadik, nyolcadikban ötödik helyezést értem el. 
Az Öveges Fizika versenyen is ötödik lettem ebben az évben. 
Tímár Antalné tanárnő volt a felkészítőm. 

Az iskolai matematika versenyeken többször voltam első. 
A Zrínyi Ilona megyei versenyen minden évben részt vettem, 
hetedikben 20. helyezett lettem, a Bolyai Matematika ver-
senyen pedig tizenkettedik.

A Hevessy György kémia versenyen hetedik helyezést ér-
tem el.

-  Humán jellegű versenyekkel egyáltalán nem foglalkoz-
tál?

- De, csak inkább levelezős versenyekkel foglalkoztam. 
Czirmayné Kocsis Róza tanárnő felkészítésével több csa-
patversenyben is részt vettem. Így értünk el országos magyar 

Évzáró után
nyelvi versenyen 27. helyezést, 
de országos történelmi versenyen is 
könyvjutalmazottak lettünk. A vizsoy-
lyi találkozók alkalmával Bibliaisme-
reti versenyen itthon elsők, Vizsoly-
ban pedig egyszer másodikok, egyszer 
pedig harmadikok lettünk.

7. és 8. osztályban részt vettünk 
Hagyományteremtő Nyelvi Vetélke-
dőn itt az iskolában, amit Bán Kriszti-
na és Haraszti Szilvia tanárnő rendez-
tek, és ezen harmadikok lettünk.

- Nem mondanám, hogy egyértel-
műen reál beállítottságú vagy… Sok 
idődet vette el a versenyekre való fel-
készülés? 

- Szerencsére megjegyzem, amit az 
órán hallok, de azért tanultam is egy 
kicsit a versenyekre.

- Gondolom ezek után egyértelmű volt a továbbtanulásod. 
Van már konkrét terved a jövőre nézve?

- A Varga Katalin Gimnáziumba szerettem volna menni, 
ide is vettek fel. Matematika-angol szakon tanulok tovább. 
Igazából még nincsenek elhatározott terveim, de szívesen 
lennék villamosmérnök, ez a szakma egészen tetszik, de még 
sok időm van véglegesen dönteni.

- Végezetül: milyen emlékekkel váltál el a jó öreg iskolá-
tól? Mi az amire szívesen emlékszel vissza? 

- Két éve voltunk Vándortáborban, amit Vass Béla és Hőy-
nyi Laci bácsi szervezett. Pécsen voltunk, és naponta több ki-
lométert tettünk meg gyalog a hegyekben. Egyik alkalommal 
a 12 kilométeres túra közepén jégeső kapott el minket, így 
kénytelenek voltunk egy borüzembe bemenni… Összességé-
ben az tudom mondani, hogy jó volt ez a nyolc év.

- Kívánom, hogy a következő években is szép emlékekkel, 
és eredményekkel gazdagodj! Köszönöm az interjút.

Hably Dóra

Tanévzárón
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1997-ben egy addig ismeretlen író került a figyelem közép-
pontjába. J.K.Rowling: Harry Potter és a Bölcsek köve című 
könyve hódító körútra indult, a hátulján a „Folytatása követke-
zik” jelmondattal. Tíz év telt el, és idén a történet lezárult.

Joanne Kathleen Rowling 1965. július 31-én született. Harry 
Potter történetének keletkezéséhez fűződő történetek szinte le-
gendaként keringenek a rajongók körében. A francia szakon 
végzett tanárnő hat éves korától folyamatosan írt, mígnem 
eljött életében a sorsfordító nap. 1990-ben úgy döntött, Lon-
donból Manchesterbe költözik, és az egyik utazás alkalmával 
késett a vonat, és mire Londonba ért, Harry Potter története 
kész volt a fejében. Elmondása szerint örül, hogy nem volt nála 
toll, mert így nem tudott a részletekbe elveszni, egyszerűen vé-
gig gondolta az egészet (de néha eszébe jut az is, hogy lehet 
valamit kihagyott).  Még ebben az évben 45 évesen meghalt az 
édesanyja, az írónő nehezen dolgozta ezt fel. Portugáliába köl-
tözött, egy elkapkodott házasságba menekült, majd megszüle-
tett első gyermeke. Négy évre rá visszaköltözött Angliába, de 
Harry története már bővebb volt, mint valaha. Ezután minden 
idejét a könyvnek szentelte. Nem volt munkája, de munka mel-
lett nem tudott volna Harryvel foglalkozni. Hosszas visszauta-
sítások után 1996-ban a Bloomsbury kiadó lehetőséget adott 
Harry Potter nyomtatására. Egy év múlva a könyvespolcokon 
díszelgett Harry Potter és a Bölcsek köve. Mai napig ez a kiadó 
adja ki a Potter-könyveket.

Ezek után rohamosan jelentek meg a folytatások, évente lá-
tott napvilágot az újabb könyv: ’98-ban, ’99-ben és 2000-ben 
a Titkok kamrája, az Azkabani fogoly, majd a Tűz serlege. A 
hét kötetesre tervezett sorozatot egyes elemzők szeptológiának 
nevezték el (a trilógia után szabadon). A történet vázát már a 
kiötléskor lejegyezte az írónő, illetve a hetedik kötet és egyben 
a történet utolsó fejezetét is hamarabb lejegyezte. A sorsfordító 
negyedik kötet után Rowling lassított egy kicsit (aki egyébként 
azért nem írta ki teljesen a nevét az első kötetre, mert félt, hogy 
fiúk nem fogják olvasni, ha meglátják, hogy nő írta; ezek után a
védjegyévé vált a J.K.Rowling jelzés). 2003 nyarán jelent meg a 
Főnix rendje, 2005 nyarán a Félvér herceg, és idén július 21-én 
a Halálos ereklyék. A magyar fordításra minden esetben jó fél 
évet kellett várni, a befejező kötetet is 2008. februárjára ígéri 
az Animus kiadó.

Sokan tehetik fel a kérdést: miben rejlik Harry Potter sike-
re? Találkoztam már olyan tanárral, aki úgy gondolja az egész 
a jó reklámnak köszönhető. Van, aki azt mondja, semmi „va-
rázslat”, trükk nincs, de nem vitatja, hogy van benne valami, 
ami miatt sikeres ez a történet. Többiek meg csak annyit mon-
danak: elolvastam, aztán még egyszer, most meg nem tudom 
letenni. A könyvek több mint 100 országban jelennek meg kö-
zel 30 nyelven, de ennek a száma ugyanúgy nő, mint az eladott 
könyvek száma, ami nap, mint nap növeli a több tíz milliós 
értéket. Egy biztos: Joanne gyerekek millióinál érte el, hogy 
átérezzék az olvasás örömét, de vannak olyan családok is, ahol 

a nagymama alig akarja visszaadni a kis unoka kedvenc köny-
vét.

Nem csoda, hogy az olvasás időtartamára vonatkozóan is 
dőlnek a rekordok, hiszen az írónő minden könyvében elkö-
veti azt, hogy a cselekmény fő szálával mindent elkövet, arra 
buzdítva az olvasót, hogy egyre többet és többet olvasson, de 
a megoldást mindig csak a végén árulja el. Így aki még nem 
olvasott egy Harry Potter könyvet sem, annak elárulom, hogy 
ne aggódjon amiatt, hogy időnként talán nem fog izgulni, a tör-
ténet fő szálának megoldását az írónő egészen a hetedik kötet 
utolsó előtti fejezetéig ki tudta tolni, így csak ekkor tudjuk iga-
zán kifújni magunkat. Emellett szorosabb kapcsolatokat fedez-
hetünk fel az egyes kötetek között. Olyan, mintha egy hegyet 
másznánk meg, ahol a negyedik kötet a csúcs, felfelé menet az 
egyes szinteken felmerülő problémák a másik oldalon megol-
dódnak. 

Így hozható párhuzamba az első és a hetedik, a második és 
a hatodik, illetve a harmadik és az ötödik kötet, amit egy tárgy, 
személy vagy éppen a fő probléma megoldása köt össze.

Akik még nem olvastak egy Harry Potter könyvet sem, re-
mélem, ezek után talán éreznek egy kis kedvet ahhoz, hogy el-
menjenek a könyvtárba kivenni az első kötetet. Akik olvasták, 
de nem nyerte el a tetszésüket, talán kicsit elfogultnak, vagy 
túl elmélyültnek ítélik meg írásomat, de biztosan megértik: 
nem vagyunk egyformák, de ennek ez a szépsége. És végére 
maradtak a rajongók: akik már esetleg olvasták a befejező kö-
tetet, azok számára nem tudok újdonsággal szolgálni, hiszen 
mindent tudnak, ami tudható. Akik viszont nem olvasták, szá-
mukra kitartást kívánok, hiszen februárban már magyarul is 
megtalálható lesz a hazai könyvesboltokban a Harry Potter és a 
Halálos ereklyék című befejező kötet.  Aki pedig végképp nem 
tud várni, szerezze meg angolul (és ha szükséges, egy szótárt). 
A történet végét persze nem árulom el, ez az élmény maradjon 
meg mindenki számára, de annyit talán elmondhatok: nem biz-
tos, hogy az a legfontosabb kérdés, hogy Harry vagy Voldemort 
marad életben, hiszen számos meglepetést tartogat számunkra 
a hetedik kötet, emellett választ kapunk a kétes ügyekre, és az 
utolsó fejezetben megtudhatjuk, mi történik az életben maradt 
szereplőkkel 19 évvel később.

Mindenkinek kellemes és izgalmakkal teli olvasást kívá-
nok!

Hably Dóra

Egy hosszú történet vége
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„Ég a napmelegtől a kopár szik sarja, tikkadt szöcskenyá-
jak legelésznek rajta….” 

Arany János mintha most írta volna ezeket, a sorokat. 38, 
41, 42 fok, ezt már nem lehet kibírni. Voltak forró nyarak, de 
most talán még a Nap is másképpen süt a Földre, jegyezték 
meg néhányan az idősek közül. 

A Szolnoki Kistérség Többcélú Társulása Szociális és 
Módszertani Alapszolgáltatási Központja táborozást szer-
vezett az Újszászi  Parkerdőben lévő táborba. A társult 14 
településről 40 gyermeknek nyílt lehetősége az önfeledt 
kikapcsolódásra. Településünkről 4 gyermek töltötte fe-
ledhetetlen örömmel napjait a sátortáborban. Hétfőn reggel 
várakozással telve, vizes palackokkal felszerelve, a kocsit 
mázsa dinnyével, őszibarackkal megpakolva, néhány szál 
szalámival, friss kenyérrel indultunk Újszászra. Izgalmas 
volt az út, még izgalmasabb a megérkezés és ismerkedés. 
Ki melyik sátorban, kivel fog aludni ezt gyorsan eldöntötték 
a gyerekek. Megbeszéltük a tábor rendjét, az elkövetkező 
nap programjait. Majd ha nehezen is, de sikerült mindenkit 
aludni küldeni. A táborozás idején volt kirándulás, város-
nézés, strandolás, bátorság próba, ami inkább a felnőtteket 
tette próbára, amikor szembe találkoztunk egy-egy egérrel, 
vagy békával a zuhanyozóban. A nagy melegben fogyott 
a hordóban lehűtött dinnye, az őszibarack, az ásványvíz, 
a jégkrém, és természetesen a csapból a víz is, különösen 
mikor egymást kacagva locsolták flakonokból, vödörből, de
a locsolócső is előkerült.  Már az első este látszott, ez egy 
élményekben gazdag hét lesz. Úgy is lett. Ez alatt a néhány 
nap alatt, születtek „szerelmek”, születtek barátságok, cí-
meket – e-mail címeket,- telefonszámokat cseréltek, - ugye 
milyen más a világ?  

 A gyerekek közös éneklése, tánca, az önfeledt szórako-
zás és szórakoztatás, nagy élmény volt mindenki számá-

Ez jó tábor volt!….

ra.  A tiszta gyermeki hang, egy rácsodálkozás a világra, a 
vers és mesehallgatás, mind azt jelezte számunkra, hogy az 
őszinte gyermeki szó, a szeretet, a vidám gyermeki mosoly 
ebben a rohanó, hajszolt életben a legnagyobb ajándék. 

Kedves szülők, kedves felnőttek, tanuljunk meg a gyer-
mekek szemével látni és fülével hallani, higgyék el minden-
ki sokkal boldogabb lesz.  

Szeretnénk köszönetet mondani mindazoknak akik, tá-
mogatták táborozásunkat.(Rákóczifalva Nagyközség Ön-
kormányzata, Tóth Lajos polgármester, Dr. Túróczi Imre, 
Szabados Károly, Rákóczi Pékség, Bíró Tiborné, Baloghné 
Gajdos Julianna)
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Könyvtári tábor

2007. június 25-29 között könyvtári táborban vettek részt 
a gyermekek. Legfőbb feladatunknak tekintettük a gyer-
mek érdeklődésének felkeltését a könyvekhez, a könyvtár-
hoz való kötödés megalapozását. Ízelítő a hét programjából: 
könyvnézegetős óra, illusztrációkészítés, kézműves foglal-
kozások, gyermekműsor stb. A szakemberek (fejlesztő pe-
dagógus, logopédus) által vezetett foglalkozások  pedig tar-
talmasabbá tették a tábor programját. Bízunk abban, hogy a 
változatos programok sikerélményhez jutatták a gyermeke-
ket és segítettünk abban, hogy felfedezzék a könyvek cso-
dálatos világát.

A könyvtári tábor a Nemzeti Kulturális Alap támogatá-
sával valósult meg.

  Hellenpach Rozália
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Szűkebb környezetünket tekintve azt látjuk, hogy Lázár 
végigjárta a Tisza jobb partját Szolnoktól a Körös torkolatá-
ig, a Körös jobb partját és a Szolnok mezőtúri szakaszt, ahol 
különösen sok települést jelöl. Törökszentmiklós területén 
hármat is, Bala (Ballatelep), S. Nicola (Törökszentmiklós), 
S. Tho(n)s, ami a rendszerváltás előtti Szenttamási ÁG. 
területén volt. A Tisza bal partján egyedül Varsányt jelöli, 
tehát ezt a partszakaszt valószínűleg nem járta végig, ha-
nem a varsányi réven átkelve látogatta meg. A távolságokat 
összehasonlítottam a mai térképekkel, és azt tapasztaltam, 
hogy a Cegléd (Czegled) – Szolnok (Zolnok) – Mezőtúr 
(Thurtur), és a Cegléd – Tiszavárkony (Vorkon) közötti tá-
volságok igen pontosak. A mai térképeken a településköz-
ponttól – központig mérve a távolságokat, mindössze egy-
két km eltérést tapasztaltam, ami megegyezik a térképészek 
azon véleményével, hogy az utak mentén a Lázár-térkép igen 
pontos. A Szolnok – Tiszavárkony közötti szakasz viszont 
már pontatlan, (kb. 17 km), ami arra enged következtetni, 
hogy Lázár útvonala valószínűleg Cegléd-Tiszavárkony-
Csongrád-Mezőtúr és Szolnok lehetett. Varsány Várkonytól 
északra fekszik, légvonalban három km-re, ami nyilván 
szintén pontatlan, hiszen a réven keresztül közelítették meg, 
ami a leírások szerint Várkonytól északra, a Varsányi határ 
északi részén volt. Ami számunkra fontos, hogy nem keletre 
vagy délkeletre, hanem északra jelöli. A magyar térképészet 

Varsány a Lázár térképeken

kezdetei című könyvben öt 16. századi térképet elemezve a 
kutatók ezt írják: Varsan (Varsány) = Rákóczifalva.

Nem lenne tehát igaz a legenda, ami szerint Varsány va-
lahol a bivalytói magasparton volt?

Még nem tudhatjuk, hiszen a középkorban természeti 
és katonai csapások miatt voltak települések, amik kilomé-
tereket „vándoroltak”. Egy azonban bizonyosnak látszik, 
Varsány a 16. században, fénykorában, valahol itt volt, ahol 
most mi élünk. Figyelemre méltó, hogy a településnevek 
betűnagyságát nézve nincs kiemelkedő, a többitől nagyobb 
jelentőségű város. 

Varsány jelénél egy zömök torony látható, amit akár 
templomtoronynak is nézhetnénk, ha nem látnánk, hogy az 
oldalán három ablak is van. Inkább egy lakótorony lehetett, 
ami egyaránt szolgált lakhelyül és védelmi célokat. Ez a 
fajta épület igen elterjedt volt ebben az időben, és a Lázár-
térképen is gyakran előfordult. Hogy ez a torony magában 
állott, vagy voltak melléképületei, nem igazán derül ki, de 
úgy tűnik, mintha csak a Tisza akadályozta volna meg a 
rajzolót, hogy még valami odaférjen. Valószínűnek látszik, 
hogy a Rákóczi kastélynak volt előzménye, amire írásos 
adatok is utalnak a Varsánykönyv és Rákóczifalva története 
1. című könyvekben is. 

Menyhárt János
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2007. június 30-án örömmel vettem kezembe az Új Nép-
lap szombati számát, hiszen településünkről egész oldalon 
olvashattam. Át is böngésztem elejétől a végéig. Sok érde-
kes tudnivaló volt benne:

 - a hulladékok szállításáról: a Remondis Rt a ku-
kákat és méltányosságból a mellettük elhelyezett műanyag 
zsákokat is elviszi

 - a tanösvényről, ahol megcsodálhatjuk a gazdag 
növény- és állatvilágot

 - a kerékpárút II. ütemének kivitelezéséről
 - a révátkelőről, ahol hamarosan kishajó-kikötő is lesz
 - a Rákóczi Hírmondó, a község hírmondója, amely 

az FM 89,9 frekvencián minden nap reggel hét órától dél-
után öt óráig sugároz

 - A Varsány Közösségi Ház udvara pályázati pénz-
ből megszépül, mobil színpadon lesznek a bemutatók

 - a település fejlesztési tervében helyet kapott az 
utak és templomok felújítása, valamint a piac átépítése

 - a Macimúzeumban ritkaságok is láthatók
 - Hagyományfesztivál, szabadidős tevékenységek, 

Döme-napi vigasság.
Erről valószínűleg nagyon sokan olvastak a településen, 

hiszen nem kevés lehet azoknak a lakásoknak a száma, ahová 
jár a megyei lap és azt minimum 3-4 olvasóval meg lehet szo-
rozni. Ehhez jönnek még az intézményekhez, szolgáltatókhoz 
eljutó példányok. Nem irigylem, hadd olvassák/olvassuk!

Csakhogy én valamit azért nagyon hiányoltam erről az ol-
dalról! Egy icike-picike hírt arról, hogy van Rákóczifalván 
egy olyan csoportosulás – 10-15 ember –, akik szabadidejü-
ket feláldozva „újságcsinálással” szórakoztatják magukat és 
700-szor „X” polgárt, akik azt el is olvassák.

Nem voltam rest utánakérdezni a dolognak (hiszen az ol-
dal alján azt olvastam: Az oldal a kiadó és az önkormányzat 
együttműködésével jött létre. A költségeket az önkormány-
zat viseli.) és meglepő módon azt a választ kaptam, hogy a 
Polgármesteri Hivatal munkatársa adott erről anyagot, de 
a megyei lap (Nagytestvér) kiadója nem akarta leközölni, 
mivel konkurenciát lát bennünk. Ennek én személy szerint 
örülhetnék is, de ettől a tény tény marad, továbbra is „csak” 
az a 700-szor „X” olvasó tudja, hogy mi jól-rosszul mit csi-
nálunk.

A cikk megírásával az volt a szándékom, hogy tájékoztas-
sam olvasóinkat és a „társadalmi munkában” tevékenykedő 
társaimat, ugyanis ez a kérés megfogalmazódott a hivatal 
munkatársa részéről is: „…kérlek, jelezd a szerkesztőségi 
tagok felé, hogy Polgármester úr szándéka az volt, hogy a 
Rákóczifalva oldalon – mint a község egyik fő jellegzetes-
sége és szimbóluma – szerepeljen a Rákóczi Lap. ….”. Hát a 
kérésnek eleget tettem!

Pappné Benson Mária

A „Nagytestvér” féltékeny?

H Á Z U N K  T Á J A

Tisztelt Pappné Benson Mária! 
Mindenekelőtt köszönöm a felkínált válasz-lehetőséget. 

Álljon tehát itt a válasz: 
„Először is a lényeg: az Új Néplap kiadója és szerkesz-

tői úgy gondolják, hogy minden olyan lap, mely a megye 
területén működik, valamilyen formában igenis konkuren-
cia számunkra. Ahogy - természetesen más szempontból -, 
konkurencia a Blikk, a Népszabadság, a Magyar Nemzet, 
stb. is. 

Nem hiszem, hogy megengedhetnénk magunknak azt a 
luxust, hogy lekicsinylőn legyintsünk bármely települési 
lapra, pusztán azért, mert jóval kevesebb példányban jele-
nik meg, mint mi. Ellenkezőleg, nagyon is komolyan vesszük 
azt, hogy mindenkitől lehet tanulni, és még véletlenül sem 
szabad lebecsülni senkit, aki hozzánk hasonlóan hírekkel, 
érdekes olvasmánnyal látja el a megye, vagy egyes telepü-
lések olvasóit. 

Igen ám, de gondoljon csak bele, ha leközöljük, hogy 
Önök - lelkes csapatként - lapot készítenek Rákóczifalván, 
akkor nem tagadhatnám meg a megye összes többi települé-
sén működő hasonló lapról szóló hírek közlését sem. 

Rákóczifalván valószínűleg nem az Új Néplapból kell 
megtudnia az embereknek, hogy Önök lapot készítenek. Mi 
sem a Népszabadságban, vagy a Blikkben hívjuk fel a Jász-
Nagykun-Szolnok megyeiek figyelmét az Új Néplapra. Fö-
lösleges volna. Szerencsére nagyon sokan tudnak róla. 

Tisztelettel: 
Bán János  főszerkesztő 

Új Néplap”
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Hagyományteremtő szándékkal rendeztük a Döme Napi 
Vigasságot augusztus 18-án. Az ötletmagocskát már több 
éve dédelgettük, várva a kedvező alkalomra, hogy kikel-
hessen. Az ötletmagocskát még Turóczi Annamária tanárnő 
ültette el a fejünkben, amikor is arra kerestünk megoldást, 
hogyan lehetne sok-sok embert a településre vonzani a ma-
cikkal.

Az alapötletet természetesen Balázs Antal játék mackó 
gyűjteménye és a Macimúzeum adta, valamint az a tény, 

Vigadtunk a Döme-napon!

hogy az emberek szeretik a mackókat!
Hosszú-hosszú órák, napok, hetek, hónapok teltek el az 

ötletezéssel és a szervezéssel. A nap programját pályázat 
formájában is megírtuk, s nem is hiába. A Nemzeti Fej-
lesztési Terv Agrár- és Vidékfejlesztési Operatív Program-
ja (AVOP) LEADER+ intézkedésének keretében a Közép-
Tiszai Turizmusfejlesztési Helyi Akciócsoport pályázatot 
hirdetett a Közép-Tiszai Turizmusfejlesztési Projekt Helyi 
Vidékfejlesztési Tervének megvalósítása céljából. Ide nyúj-
tottuk be pályázatunkat, sikeresen. A nyertes pályázat anya-
gi biztonságának hála, nekikezdhettünk a tényleges szerve-
zőmunkának.

Az egész napos rendezvényen szerepelt sztárfőzőcske 
a népszerű, Barátok közt televíziós sorozatból ismert R. 
Kárpáti Péterrel, Marenec Fruzsinával és Dósa Mátyással. 
A színészek ezúttal azonban nemcsak fakanalat ragadtak, 
hanem a sorozat kulisszatitkairól is meséltek. A gyerekek 
is számtalan szórakoztató program között válogathattak. 
A Szeleburdi Meseszínház előadásában hallgathattak me-
sekoncertet, megtekinthették a Lúdas Matyi meseelő-
adást. Színpadra léptek a szeleburdi bohócok és a Rákóczi 
Néptáncegyüttes is.

A szolnoki Bartók Béla Zeneiskola Big Band-je ismét el-
varázsolta a közönséget a változatos műfajú, professzionális 
előadásmóddal eljátszott darabokkal. A zenészek után egy 
igazi sportcsemege következett: a szolnoki MÁV SE birkózó 
és szumó szakosztályának kiválóságai, köztük Libor Dezső 
Európa-bajnok ezüstérmes és felesége, Makai Erika lépett 
„színpadra” sportolótársaikkal. Ahogy két évvel ezelőtt, az 
idén is fantasztikus bemutatót csináltak: a közönség – köz-
tük jómagam is – azt kívánta, bárcsak még és még és még 
tartana! Így voltak ezzel azok az apróságok is, akik kipró-
bálhatták a szumózást a (szó szerint) legnagyobbakkal.

A szumósokat a németországi turnéról napokban vissza-
érkezett M.É.Z. együttes követte a színpadon. Az autenti-
kus ír és skót népzenét játszó zenekar fergeteges hangulatot 
csapott, s közel egy órás ráadást játszottak a kedvünkért.

A nap csillagászati bemutatóval zárult. Újlaki Csaba csil-
lagász, a JNSZ-megyei TIT munkatársa örvendeztette meg 

 Terv: Papp Imre
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A játszóház háziasszonyai:  
1. Tóth Istvánné
2. Hellenpach Rozália
3. Zala Ádámné
4. Mondi Béláné
A technikai ügyeletesek:
1. Bagi Gyula
2. Ruskó Zsolt
Akik fáradhatatlanul adták az információt:
1. Nászné Mácsai Anita
2. Szucsik Hajnalka
3. Nagy-Boross Éva 
Akik a macikat regisztrálták:
1. Békési Réka
2. Békési Vivien
3. Bíró Anita
4. Bíró Tibor
5. Bíró Tiborné
6. Bozsó Andrea
7. Csáti Andrea
8. Frankó Györgyné
9. Frankó Nikolett
10. Kelemen Ernő
11. Kelemen Zoltán
12. Mónus Lászlóné
13. Szolovjov Rita (KTTfA projektiroda munkatársa) 
14. Turóczi Annamária
15. Versitz Ferencné

Akik a nehezebb végét is megfogták:
1. Barabás István
2. Falugondnokság dolgozói
A tisztaság őrzői: 
1. Tóth Béláné
2. Tóth Edit
Akik a biztonságra ügyeltek:
1. Nagy Vilmos polgárőr
2. Mezei Attila polgárőr
3. Katona József polgárőr
4. Jámbor Sándor polgárőr
5. Mézes Emil körzeti megbízott
A Macimúzeum tárlatvezetői:
1. Retter Erzsébet
2. Ulviczki György
3. Hajagos Lászlóné
4. Hajagos László
5. Forgó Józsefné
6. Fekete Katalin
7. Balázs Antal
8. Papi Bernadett
A gyönyörű tuják kölcsönzője:
Zajzon Dénesné

És akik mindezt megköszönik, a főszervezők:
1. Császiné Csáti Réka
2. Mondi Viktor

A rendezvény nem valósulhatott volna meg nélkülük:

a legkitartóbbakat egy érdekfeszítő előadással éjjel 11 óra 
tájban.

Rákóczifalva ezen az augusztusi napon Mackófalvává 
változott. Szinte mindenki, aki a településre látogatott, ma-
gával hozta játékmackóit. A Macimúzeumban ezt regiszt-
rálták, minden mackó sorszámot kapott és fotó készült róla. 
Volt, aki egy-két macit hozott, de akadt, aki kosárnyival 
állított be. Volt is maci minden méretben, az egészen ap-
rótól a méternél is magasabbig. A legidősebb pedig egy kö-
zel százéves játék mackó volt, melyet a 87 éves Ilonka néni 
hozott magával. Jelentjük: a célunkat elértük. 5.072, azaz 
ötezerhetvenkét (!) darab játék mackó gyűlt össze. Mindez 
azt jelenti, hogy a település minden házába két és fél mackó 
jutna. Annyi brummogót hoztak, hogy Mackófalva lakossá-
ga percenként 7 macival nőtt!

Fantasztikus érzés volt látni a családokat, ahol az apuka, 
az anyuka, a nagyfiú, a kislány és a totyogós baba egyaránt
hozta szatyorban, kosárban, kézben, nyakban, háton a játék-
macikat. Köszönjük!

Császiné Csáti Réka
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2007. június 23-án rendeztük meg a VII. BEROE – Nyár 
rendezvényünket. Az, hogy a hetedik, mutatja az összejöve-
tel sikerét, szükségességét. 

2001-ben, amikor megfogalmazódott a rendezvény gon-
dolata, célunk az volt, hogy kulturális programokkal szí-
nesítve eltöltsünk egy kellemes napot. Legyen lehetőség új 
barátságok kialakulására, tapasztalatcserére és arra, hogy 
minél több civil szervezettel vegyük fel a kapcsolatot. Mivel 
szervezetünk egész évben komoly és sokrétű tevékenységet 
folytat, szükségünk van kikapcsolódásra. 

A rendezvény keretén belül második alkalommal szervez-
tünk kiállítást a Maci – Múzeumban. A kiállítás a martfűi 
karate klub tagjainak sikereit mutatta be. Megyei, országos, 
európai és világbajnoki helyezések, érmek, kupák, fényké-
pek, küzdő ruhák bizonyították sikereiket. Egyesületünket 
hét éve patronálják a karatés fiatalok, sok sikert kívánunk
további eredményeikhez. 

A rendezvényt Iváncsik Imre honvédelmi államtitkár úr 
és Tóth Lajos polgármester úr nyitotta meg. A megnyitó 
után kulturális műsor következett. Rákóczifalva kultúrája 
mellett próbáltuk a kistérség kultúrájával is megismertetni 
vendégeinket, valamint a község lakóit. Timár Csaba tánco-
sai, Bíró Anita és csapatának hastáncbemutatója, a Kuruc 
Hagyományőrző Egyesület, valamint a nemrég alakult Bú-
zakalász citerazenekar színvonalas műsora mellett, ízelítőt 

A Rákóczifalvai LAÉT (Létminimum Alatt Élők Tár-
sasága) 2006. augusztus 30-án alakult 19 fős létszámmal. 
Páldi Ernőné szerzett tudomást arról, hogy az országban 
létezik egy ilyen szervezet. Az ő ötlete nyomán alakítottuk 
meg a LAÉT égisze alatt a helyi csoportot, mert úgy lát-
juk településünkön is sok a kevés jövedelemmel rendelkező 
ember, így az adományok jó helyre jönnek. Az elhatározást 
tett követte. Tóth Lajos polgármester úr és Dr Túróczi Imre 
alpolgármester úr is támogattak és segítettek, hogy legyen 
terem, ahol az összejöveteleket tartjuk, és a kapott ado-
mányokat szétosztjuk. 

Az elmúlt egy évben 480 kg száraztésztát, 2 q sárgarépát, 
5q lisztet, 470 pár új cipőt osztottunk ki a rászorulók között. 
Körülbelül 500 embernek szereztünk így örömet.

 Az adományok osztása a volt tsz iroda udvarán lévő fa-
házban történik havonta kétszer. Legközelebb augusztus 
15-én és 29-én, majd szeptember 12-én és 26-án leszünk 10 
órától 12 óráig nyitva.

A csoport élete egyébként ugyanúgy zajlik, mint bármely 
más civil szervezeté a faluban. Tartjuk a kapcsolatot a többi 
civil szervezettel, meghívásaiknak eleget teszünk, és öröm-
mel veszünk részt összejöveteleiken.

Május elsején a főzőversenyre is beneveztünk, és bár 

VII. BEROE – Nyár
láthattunk Martfű kulturális életéből is.

Holló Péter szavalatát, a martfűi felnőtt néptánccsoport 
káprázatos műsora és az elmaradhatatlan martfűi karate 
klub tagjainak bemutatója követte, akik között rákóczifalvi 
fiatal Balla János is bemutatta tudását. Utoljára hagytam a
helyi BEROE műsorát, mellyel a mesék világába kalauzol-
tuk el vendégeinket. Valamint itt köszöntük meg Pálinkásné 
Földi Máriának – az Integrált Szabadidő Központ vezetőjé-
nek – munkáját nyugdíjba vonulása alkalmából. 

Rendezvényünkön szereplésünkkel, munkánkkal ismét 
bebizonyítottuk, hogy az egészségkárosodott emberek is 
képesek mindazokra, amelyre egészséges embertársaink. 
Valljuk, ha nem tehetjük amit akarunk, hadd tegyük, amit 
tudunk. A civilszervezetekkel való jó kapcsolat bizonyíté-
ka, hogy hét rákóczifalvi, egy szolnoki és két kisújszállási 
egyesület, valamint a község lakói tiszteltek meg bennünket 
jelenlétükkel. A rendezvény végén jelképes ajándékkal köz-
szöntük meg azoknak a segítségét, akik évek óta támogatják 
az egyesület munkáját. 

Szeretném tagtársaim és a vezetőségi tagok munkáját 
megköszönni, hiszen két hónapos kemény munka eredméy-
nye volt, hogy ilyen jól sikerült rendezvényünk.

Köszönöm, hogy segítették munkámat.
Komárominé Kovács Katalin

egyesület vezető        

Egy évesek vagyunk!

helyezést nem értünk el, de kellemes napot töltöttünk együtt 
a sportpályán, ezért jövőre is ott a helyünk. 

A gyermeknapi rendezvényen is részt vettünk. Saját készíté-
sű rejtélyes labdával ajándékoztuk meg a gyerekeket. 

Megragadva az alkalmat, az újság hasábjain keresztül 
kérjük Önöket, akinek módjában áll, az segítsen. Felajánlá-
sokat elfogadunk  (felnőtt és gyermek ruhák, játékok, már 
nem használt eszközök, mezőgazdasági termések). 

Mindenkinek nagyon köszönjük az eddigi segítséget a 
rászorulók nevében!                      Csonka Margit  titkár

Gyermeknapon saját készítésű ajándékkal kedveskedtünk
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Dióhéjban szeretnénk bemutatni a nyári programunkban 
megvalósultakat és megtartott eseményeket. 

Május végén köszöntöttük az I. félévben névnapjukat 
ünneplő tagtársainkat, még ebben a hónapban megtartottuk 
a Férfinapot is, melyet egy szalonna nyársalással kötöttünk
össze. Mondhatom igen jól sikerült. 

Júniusban Mezőtúrra kirándultunk. Megnéztük a város 
nevezetességeit és a Peresi Holtágon a Vízügyi Múzeumot. 
Ha valaki Mezőtúron jár, ne hagyja ki. 

Újszászon voltunk, az ott működő Kertbarátkör 30 éves 
évfordulóját köszöntöttük és további sok sikert kívántunk a 
működésükhöz. 

Júliusban részt vettünk az Aratófalatok Ünnepségén és 
próbáltuk színesebbé és programokban gazdagabbá tenni a 
Kuruc Hagyományőrző Egyesület rendezvényét.

A Vajdasági /Felsőhegyi/ barátainknál jártunk a VI. 
Kárpát-medencei Aratóünnepen, ahol 3 napot töltöttünk. A 
három napos ünnep zárójaként, kézikaszás aratási versenyt 
nézhettünk végig. Tagja lehettem a szakmai zsűri csapatá-
nak. Ez számomra is nagyon jól esett, hiszen ez egy olyan 
nagy rendezvény volt, ahol a Guiness rekordot döntötték 
meg. 103 kaszás csapat állt ki versenyezni. 

Visszatérve az itthoni eseményekre. 
Részt vettünk a BEROE Nyár rendezvényen. Köszöntve 

és elismerve céljaikat, célkitűzéseiket. Megvalósításukhoz 
sok sikert kívánunk. 

Augusztus 11-én megtartottuk a II. Kertbarátkör talál-
kozót. 

A találkozón részt vettek a jászjákóhalmai, 
jászárokszállási, jászkiséri és az újszászi Kertbarátkör tag-
jai, akikkel több mint 10 éve tartjuk a kapcsolatot. Az ün-
nepségen jelen voltak a helyi civil szervezetek, a II. Rákóczi 
Ferenc Nyugdíjas Klub képviselői, a BEROE civil szervezet 
képviselői, a Mozgáskorlátozottak képviselői, az Együtt-
Egymásért szervezet képviselőit, a LAÉT szervezet képvise-
lőit, a Kuruc Hagyományőrző Egyesület képviselői, a helyi 
Kertbarátkör tagjai, a rákóczifalvi Néptánc Csoport tagjai, 
és nem utolsó sorban az önkormányzat képviseletében Tóth 
Lajos polgármester, Kármán István alpolgármester, illetve a 
Kertbarátok Országos Szövetsége elnöksége megbízásából 
Varga István úr. 

Ezúton szeretnénk megköszönni minden résztvevőnek, 
hogy meghívásunkat elfogadták, eljöttek az ünnepségre. 

Külön szeretném megköszönni Zajzon Dénesné Díszfais-
kola vezetőnek a délelőtti szakmai programot. 

Továbbá a délutáni műsor résztvevőinek a színpadi műsor 
előadását: a néptáncosok előadását, a nyugdíjasok tánccso-
portjának műsorát, a BEROE színjátszók előadását, illetve 
Bíró Anita hastánc csoportjának előadását. 

Az ünnepség zárója, a vacsora és a barátkozás mellett ott 
volt a táncos vigalom, majd a tombolahúzás. 

Mielőtt a cikket bezárnám, szeretném megköszönni min-
den támogatónknak a tombolatárgyakat és a segítségüket. 

Következő eseményünk szeptember 2-3-4-én, a kisker-
tekben megtermelt termékek kiállítása lesz.

Simon György Kertbarátkör vezető

Kertbarátkör
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Aki július óta járt 
Rákóczifalván a 
gyógyszertárban, az ta-
pasztalhatta, hogy új 
gyógyszerészek jöttek Fa-
ragó László nyugdíjazása 
után. Őket szeretnénk be-
mutatni Olvasóinknak.

TPE – Kérnék tőletek 
egy rövid bemutatkozást!

LM – Lázár Marianna 
vagyok, Szolnokon szület-
tem és ma is ott lakom. A 
gyógyszerészeti egyete-
men után gyógyszerellátás 
és gyógyszerügyi szerve-
zés szakon szakvizsgáztam. A végzés után patikákban és 
orvoslátogatóként dolgoztam.

DK – Dányi Klárának hívnak, Jánoshidán születtem és 
nevelkedtem. Az egyetem után gyógyszerhatástanból szak-
vizsgáztam. A szakmai pályám hasonlóságot mutat a Mari-
annéval, mert én is patikákban, valamint orvoslátogatóként 
dolgoztam.

TPE – Hogyan vezetett az utatok Rákóczifalvára?
DK – Mindig szerettünk volna saját patikában dolgozni. 

Amikor hallottuk, hogy ez a patika eladó, úgy gondoltuk itt 
az idő, hogy megvalósítsuk terveinket.

TPE – Egy szolnoki patika után milyen érzésekkel jötte-
tek Falvára?

LM – Egy új kihívás új erőt, lendületet ad az embernek. 
Nekünk is vannak új terveink, melyeknek kivitelezése 
folyamatban van. Ezek: bankkártya fizetési lehetőség meg-
teremtése. A nehezedő adójogszabályok miatt egyre több 
munkáltató él a különböző egészségpénztári juttatások le-
hetőségével, ezért ehhez alkalmazkodva egészségpénztári 
kártya elfogadó terminált szeretnénk telepíteni. Terveink 
között szerepel a különféle ingyenes szűrések szervezése itt 

Bemutatkoznak az új gyógyszerészek
a patikában. A gyártókkal, 
és forgalmazókkal ösz-
szefogva ismeretterjesztő 
kiadványok, tájékoztatók 
juttatása az érdeklődők 
számára.

DK – Tovább szeretnénk 
bővíteni a gyógyszertári 
készletet, mind az embe-
ri, mind az állatgyógy-
ászati termékek körében. 
Úgy látjuk igény van a 
babaápolási és kozmetikai 
cikkek folyamatos ellátá-
sára is. A gyógynövény 
és a gyógynövény alapú 

termékek keresettsége is jelentős, ezért ezen a területen is 
bővítenénk a palettát. Az egyéb egészségápolási termékek 
pl: fogkrémek, krémek stb. is keresettek, ezért ezek fejlesz-
tésére is odafigyelünk.  Rendkívül fontos a pontos és gyors
gyógyszerkiadás. Ha nincs raktáron a keresett gyógyszer, 
azt 24 órán belül szeretnénk a betegek részére beszerezni.

LM – Úgy éreztük, hogy az emberek szívesen fogadtak 
bennünket. A beindulási időszak kicsit nehéz volt, hiszen 
nekünk is tanulni kellett a gyógyszerek elhelyezési rendjét, 
a készleteket fel kellett tölteni, ismerkednünk kellett min-
dennel. Ezúton is köszönjük a betegek türelmét, amelyet 
felénk tanúsítottak az első hetekben. Jól esett, hogy sok 
kedves szót, bíztatást kaptunk az emberektől. Jó volt ta-
pasztalni, hogy milyen nyitottak az itt élők, és a gyógysze-
reken kívül másról is szó esik.

DK - Kérjük, forduljanak bizalommal hozzánk, bármilyen 
szakmai gondjuk, kérdésük van, állunk rendelkezésükre. A 
gyógyszeriparág nehézségei ellenére a szakmai színvonalat 
szeretnénk magasan tartani.

TPE – Köszönöm a bemutatkozást. Kívánok Nektek si-
keres szakmai éveket.                                                TPE

Egy közérdekű információ: Megváltozott a gyógyszertár telefonszáma. Az új szám: 440-899.

Lázár Marianna Dányi Klára
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Töltsünk egy napot az egészséges életmód jegyében 
Monspart Sarolta világbajnok tájfutóval! 

09.00 óra: Gyülekező a Varsány Közösségi Ház-
nál (Szabadság tér 10.)

10.00 óra: indulás busszal a futóversenyre
10.30 óra: bemelegítés Monspart Sarolta 
irányításával
Helyszín: tanösvény (kilátó)
10.45 óra: Hegedűs Mária sportszervező köszönti 

a versenyzőket és felkéri a polgármestert a rendezvény 
megnyitására

  Tóth Lajos polgármester megnyitó 
„beszéde”

10.50 óra: 2 km-es verseny indítása (családi)
11.20 óra: 3 x 1 km-es váltóverseny indítása 

(gyermek)
11.30 óra: 6 km-es felnőtt verseny indítása
13.00 óra: eredményhirdetés 
13.45 óra: Monspart Sarolta gondolatai az egész-

séges életmódról 
14.00 óra: indulás busszal a településre
15.00 óra: Esélyegyenlőségi Nap, díszvendég és 

előadó: Monspart Sarolta
Játékos vetélkedő és kulturális program
Minden érdeklődőt szeretettel vár Rákóczifalva Nagy-

község Önkormányzata és a Mozgáskorlátozottak Egye-
sülete.

Jelentkezési lap kérhető a Varsány Közösségi 
Házban  (Szabadság tér 10.)

Érdeklődni: 56/440-658-as telefonszámon 
vagy  a varsany@rakoczifalva.hu e-mail címen lehet.

MOZDULJ FALVA! 

G O N D O L ATO K

Nostradamus
Saját mintában 2008

Az elmúlt hónapban a szolnoki Corába állítottuk ki a 
macikat és ízelítőt kaptam a XXI. század kihívásának pro-
fi megoldására. Üzletláncok óriási küzdelme a vásárlókért
eljutott a „szórakozz és vásárolj” korszakhoz. Az az óriási 
mennyiségű áru, ami a világ termelésében felhalmozódik 
egyre újabb ötletekkel próbálják eladni. Ez a világ járja, ezt 
akartuk „fogyasztó társadalommá” váltunk. Az az éleslá-
tás, amit tapasztaltam rávilágít, hogy hogyan is lehet vala-
mit úgy összekapcsolni, hogy a Cora áruház jól járjon és 
a macimúzeum is reklámozva legyen. Az köztudott oda 
bejutni lehetetlen, (volt idáig) hiszen napi többezer vásárló 
előtt jelenhet meg a „termék”. Ez óriási reklámértékkel bír, 
bárhonnan is nézzük. Alapvető dolog, hogy vitrineket bé-
reltek, szórólapokat (több ezer darabot) nyomtattak, ezzel 
már meg volt az alapja, hogy minőségi kiállítást rendezhes-
sünk meg. Pontosságban és segítőkészségben is a legtöbbet 
kaptuk. Nem a kifogást, hanem a megoldást keresték, ezzel 
egy színfolttal újabb teret fedeztek fel a családok szórakoz-
tatására. Persze ezzel még nincs vége, mert közben a debre-
ceni üzletnek elküldték a kiállításról készült fotókat és már 

Mek (Cora) ötlet!
hívtak is, hogy feltétlenül vigyük oda is a macikat. Most 
ott láthatóak a múzeumot (és Rákóczifalvát) reklámozó 
macijaink. Miért írtam le ezeket a gondolatokat? Nagyon 
egyszerű a válasz, mert ez a profi látásmód előrevetíti a
Cora galériákat, múzeumokat és koncerteket, és látogató-
ból (vásárlóból) nem lesz hiány. Ilyenkor szokták mondani, 
de ott van pénz, nekik könnyű! Igen, de azért van pénzük, 
mert így gondolkodnak és ezzel járnak fényévekre a mi 
gondolkodásunk előtt. Nem lettem a bevásárló központok 
híve, viszont ha kultúra terjesztéséről van szó, bizony fejet 
hajtok a kezdeményezésük előtt, mert megtanulható, hogy 
„mindig a vendég az első.”

Balázs Antal

I. Tocsik Mártát 200 évre hibernálják, mert legalább 
annyi ideig szaroznak még az ügyével a bíróságon. Így 
Mártika az ítélethirdetésnél személyesen jelen lehet és 
új bundát is kap, mert amiben most jár, addig beleesik 
a moly.

II. Megjelentek a mozgóposták, most a gyógyszer-
tárak mozdulnak meg. „Ursula” a mi egészségügyi 
miniszterünk tervezi a „mozgó műtők” program elin-
dítását. Jóhír! Akinek még megvan a disznóvágásnál 
használt nagyasztal, 4000 Ft kedvezményt kap!

III. A Himnusz és a Szózat után az „Öszödi beszéd” 
is kötelező tananyag lesz.

IV. Bem és Gergényi tábornokok átvehetik a 
Zsarutről elnevezett új rendőrségi kitüntetést. Terve-
zett formája gumiboton szétszaggatott bugyi, melyre 
„műveleti terület” lesz vésve.

V. Párizsban a 14-es Metró vezető nélkül távirányí-
tással működik, nálunk már a 4-es metró is így fog, ha 
4-500 év múlva elkészül.

VI. A REBISZ új címerében öt alsógatya látható 
„saját mintával” összekenve.

VII. A Petőfi Rádió új vezetője megkapja a „Primi-
tív Primissima” díjat. Indoklás: Ezt a műsornak neve-
zett szemetet a Jávai előember sem hallgatná meg.

Balázs Antal

Családi futónap Rákóczifalván 
2007. szeptember 22-én
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St. Martin templomi hangversenye után a Macimúze-
umban ültem le beszélgetni a muzsikussal. Sok minden-
ről szó esett, de a kínai útjáról mindennél részletesebben 
mesélt. Gondolom, a friss élmények elevenebben élnek. 
A Rákóczi Lap júniusi számában megjelent interjú ezzel 
válik teljessé.

MV.: Nemrég Kínában jártál.
St.M.: Így van, két hetet töltöttem ott, május végén jöttem 

haza. Elsősorban kikapcsolódni mentem, de volt azért zene 
is. Csodálatos helyekre jutottam el, Pekingben három napot 
töltöttem, oda is érkeztünk egyébként repülővel, és onnan is 
indultunk haza, természetesen.

Az ottlétünk nagy részében Sichuan tartományt és 
Yunnan tartományt jártuk be, ahol gyönyörű, hihetetlen 
dolgokkal találkoztam, például megnéztük, milyen az igazi 
rizstermelés. Szerettünk volna a régi kínai kultúrába bele-
látni, ezért látogattunk el ilyen helyekre, kis falvakba.

Megismerkedtünk a „naxi” nemzetséggel. Láttuk, hallot-
tuk, megtapasztaltuk és hazahoztuk magunkkal cd-n a 
muzsikájukat, videón, fényképezőképen a táncukat, ruháju-
kat. Ebbe láttunk bele egy kicsit.

A muzsikájuk különös, néha ismerős, a pentaton skála 
jellemzi a helyi zenét. Kellemes – én azt mondom – vető 
táncot járnak rá. A falvakban este elkezdi 4-5 nénike, és 
táncolnak körbe- -körbe, akár 2000-3000 méter tengerszint 
feletti magasságban is. Ahol mi láttuk, ott 3300 méter volt. 
Elkezdik, mennek körbe-körbe, közben az ott élők csatla-
koznak hozzájuk. Nagyon kevés turistával találkoztunk 
utunk során, velük együtt mi is beálltunk, és próbáltuk el-
sajátítani a mozdulatokat. Érdekes, kellemes, könnyed, jó 
hangulatú az egész. Egy idő után fogy az ember levegője, ha 
nem táncol, akkor is, ha táncol, akkor meg pláne.

Nagy, úgy 16x16 méter alapterületű házakban laknak, 
ezek több generációs épületek, 20 évig dolgoznak rajta. 
Érdekes, hogy fűtés nincs náluk sehol. Van egy nagy főző 
placc a nagyszoba közepében, és addig van meleg, míg ott 
főznek, utána vége, lefekszik mindenki, ha -20 fok van, ak-
kor is.

Belekóstoltunk egy-két ételbe, hát akkor elfáradt egy pi-
cit a gyomrom, a sós, jakvajas teát már nem nagyon bírtam 
meginni. Egy helyi specialitás: rozslisztből, dióból, cukor-
ból és jaktejből összekevernek egy maroknyi masszát, ez a 
reggeli, vagy ebéd, vagy vacsora, bármely napszakban ehe-
tik, és jaktejet ittunk hozzá. Úgy nézett ki, mint a gesztenye 
massza, csak annál sokkal zsírosabb. Erőltetett menet volt, 
de leküzdöttük. Utána rettentő melegünk lett, azt mondták, 
hogy ez volt a cél. Erre mi: na jó, 15۫ fok van odakint, most 
akkor félmeztelen fogunk rohangálni? De nem kellett soká-
ig aggódnunk, mert jött a hűvös szél.

Megnéztük a helyi általános iskolát is, had ne mondjam, 

hogy a gyerekeknek nem izzadt a lábuk. Nem csak azért, 
mert nem esznek krumplit, hanem úgy egyébként sem. 
Hideg volt fönn, a gyerekek meg repedt talpú szandálban, 
zokni nélkül, kilógott a lábuk belőle és úgy szaladgáltak a 
köveken. Természetesen vittünk nekik apró ajándékokat. 
Nem akartuk őket lekenyerezni, de anélkül, hogy mi hívtuk 
volna, már körülfogtak bennünket, és érdeklődve nézték a 
fotókat, amiket róluk készítettünk. Nagyon aranyosak vol-
tak, nevetgéltek rajta.

Csodálatos helyeket ismertünk meg! Lovakkal egy ötórás 
túrát tettünk a Himalája egyik részén 3000 és 4000 méter 
között, gyalogoltunk sokat, különleges állatokat ismertünk 
meg.

Amennyiben lehetőségem volna, újra utaznék hozzájuk!
M.V.: Inspirálnak az ilyen utazások?
St.M.: Igen! A zenei motívumokat talán nem használom 

fel, de még az sem biztos. Muzsikáltam velük, játszottuk az 
ő zenéjüket, játszottam a saját zenémet. Hála istennek, meg-
találtuk a közös hangot. Hoztam  magammal néhány egzo-
tikus hangszert. Némelyik bambuszból, valamelyik fémből 
készült. Ezekkel gyarapítottam a gyűjteményemet!

E csodautazás felejthetetlen élményekkel gazdagított!

St .  Mart in
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Drága Barátaim, 
A nagyon hosszú ázsiai gyaloglás a Fekete-tenger men-

tén, Törökországban kezdődött. Természetesen először el 
kellett hagyni Isztambult. A táj lélegzetelállító, de Jean nem 
érzi teljesen jól magát. Túl kell jutnia egyfajta szomorú-
ságon, amely minden évben az együtt töltött kis idő után 
jelentkezik. Nagyon jól tudja, hogy egy egész évnek kell el-
múlnia az újratalálkozásunkig. 

Mindezek ellenére a táj meglehetősen dombos, ezért sok 
energiába telik feltolni a kocsit, majd lefele menet vissza-
fogni azt. Ezt el lehet viselni néhány óráig, de aztán nay-
gyon fárasztóvá válik. 

Szerencsére Törökország az a hely, ahol a technológia 
nagyon fejlett és a jól fejlett Internet-kávézók minden fa-
luban és városban megtalálhatóak. Minden nap kommuni-
kálunk e-mailben, amelyekből azt érzem, hogy Jean nem 
valami lelkes. 

Isztambuli tartózkodásom alatt azon dolgoztunk az én 
drága gyalogló bajnokommal, hogy kidolgozzuk az ázsiai 
útvonal tervét. Mindvégig tartottuk a kapcsolatot a kanadai 
alkonzullal, aki nagyon segítőkész volt a Törökországtól ke-
letre elterülő országokba történő vízumszerzéssel kapcso-
latban. Grúzia és Azerbajdzsán nem jelentett gondot, de a 
többi országba történő vízumkérelem nagyon problémásnak 
tűnt. Ez nagyon irritáló volt Jean számára, akinek egy másik 
útvonal kidolgozásával is számolnia kellett arra az esetre, ha 
nem kapna vízumot. 

Így a csodálatos tájakkal szegélyezett, de a fárasztó 
mászásokkal és ereszkedésekkel tarkított út tovább folyta-
tódik Törökországban. Amikor erről panaszkodik az útjába 
kerülő törököknek, mindig azt válaszolják, egy kicsit arrébb 
már laposabb lesz. 

   A dombos utak ellenére a törökök nagyon barátságosak. 
Rengeteg meghívást kap, amit sajnos nem fogadhat el, mert 
Grúziába szeretne jutni, mielőtt lejár a törökországi vízu-
ma. .... 

Június 1-én Jean elhagyja Törökországot és belép Grúzi-
ába. A határon Sarpi falu polgármestere látja vendégül. Ezt 
írja nekem: „Remek ételeket ettünk, és sok vodkát ittunk. 
A világ minden jó dolgára ittunk, természetesen a már jól 
ismert másnapi fejfájás kíséretében. 

A grúzok boldogan ünneplik, és ottlétének híre futótűz-
ként terjed. Zestaphoni előtt rendőri biztosítást kap, mert az 
a rész eléggé veszélyes. 

Az Internet kávéházak csaknem ismeretlen fogalom arra-
felé, így a mi kommunikációnk is értelemszerűen kevesebb. 

HOL TART A VILÁGVÁNDOR?

Kivonat a feleség leveléből

Bizonyára emlékeznek Jean Béliveau világvándorra, aki év elején töltött néhány napot Rákóczifalván. Január 6-án 
lépte át 40 000. kilométerét községünkben, akkor járt világkörüli útjának felénél. Feleségével azóta is tartjuk a kaps-
csolatot, segítségével tovább  követhetjük Jean útját. A gyalogtúra kalandjaiba az alábbi levélből nyerhetnek Önök is 
betekintést: 

Június 17-én Jean interjút ad Tbilisziben, amelyet az egész 
város figyelemmel kísér. Ezt követően, aki találkozik vele,
boldogan üdvözli. 

Másnap az Iráni Nagykövetségre megy a vízummal kaps-
csolatos papírokat kitölteni. Három hét telik el mire választ 
kap. Amennyiben pozitívan bírálják el kérelmét, akkor Ba-
kuban átveheti a vízumot. Június 20-án megkapja a vízumot 
Azerbajdzsán területére. Június 22-én elhagyja Tbiliszit 
Jumber Lezhava társaságában, aki a város határáig gyalo-
gol vele. Jumber egy híres biciklista, aki már több mint 220 
országot járt be biciklin. Az azerbajdzsáni határt június 30-
án lépi át a kora reggeli órákban. Ebben az országban is az 
Internet szolgáltatás igen ritka és a hálózat lassú. Ennek el-
lenére ezt írja: „Ezek az emberek fantasztikusak. Azok közt 
vannak, akik a legtöbbet segítettek nekem mostanáig. Igazi 
öröm átszelni az országot.” 

Bakuba július 14-én érkezik meg, ahol egy család ad neki 
szállást és viseli gondját. .... 

 Július 17-én rendkívül boldog, ugyanis egyhónapos ví-
zumot kapott. Ez elegendő idő eljutni Teheránba, ahol min-
den gond nélkül meghosszabbítják a vízumot. 

Jean újra úton van, és úgy tűnik, hogy a kilométerek Ba-
kutól az iráni határig soha el nem fogynak. Az emberek még 
mindig rendesek és nagylelkűek. Ugyanakkor borzasztó kí-
váncsiak és a gyaloglónak gyakran meg kell állnia válaszol-
ni a kérdésekre. 

Augusztus 1-jén lépi át a teheráni határt, és mivel Teherán 
550 kilométerre van, úgy saccolja, hogy augusztus 18-án ér 
oda. Pontosan időben, hogy megünnepelje születésének 52.,  
gyaloglásának pedig 7. évfordulóját. 

Addig is a legjobbakat.                                  Luce
  



32

2007. Hetedik szám

OLVASÓI LEVELEK

Tisztelt Polgármester Úr!

Magam és családom nevében fogadja hálás köszönete-
met, amiért édesanyám 100. születésnapja alkalmából ün-
nepséget rendezett.

A családi ünnep alkalmából a Polgármesteri Hivatal 
munkatársai megtiszteltek jelenlétükkel.

Igazán nagyon jó érzés az a gondoskodás, amit a Polgár-
mesteri Hivataltól és a rákóczifalvai lakosoktól kaptunk. 

Köszönetemet fejezem ki édesanyám nevében a sok szép 
virágért és az ajándékért. 

Külön köszönjük a Szolnok TV, Rákóczi Rádió  és a 
Rákóczi Lap munkatársainak, akik édesanyám tiszteletére 
megtiszteltek bennünket a kis családi összejövetelen. 

Kívánom, minél több rákóczifalvai lakos élje meg egész-
ségben ezt a szép kort. 

Köszönettel:
Szelei Józsefné és családja

Az idei jól sikerült Aratófalatos Kuructalálkozó bolgár résztvevőit láttunk vendégül EMLÉKHÁZ-unkban, bemutatva 
a falvédőgyűjteményt is. Barátságosak, kedvesek voltak. 

„A VISZONTLÁTÁSRA” köszöntünk el.                                                                                  Máté János és felesége

Bolgárok vendégségben

A hetvenedik születésnapján 
Máté Jánosné, Szekeres Júliát 

szívből köszöntötte családja és népes baráti köre.
Ehhez a nevezetes naphoz mi is gratulálunk!

pbm

Olvasói kérdés
Jelzések érkeztek több helyről is, hogy a szeméttelep 

megszüntetése óta községünkben jelentős mértékben 
elszaporodtak a rágcsálók, patkányok. Megkérdeznénk, 
hogy a hivatal tett-e valamilyen intézkedést ez ügyben?

Javaslat: a lakosság körében szorgalmazzák és segít-
sék ezek irtását ingyenes csapdákkal, vagy méreganyag 
kiosztásával. Közös erővel talán sikeresebb az irtás! 

                                                  Köszönjük!

Olvasói tájékoztatás:
A család tájékoztatatta szerkesztőségünket, hogy 

Dr. Rékási Pál 
nyugalmazott ügyvéd úr 

nemrég töltötte be 80. születésnapját, 
melyhez mi is gratulálunk!

pbm
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HAGYOMÁNYŐRZÉS

Aratófalatok ünnepe
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Augusztus 17-én került sor a Bocs 
’D Art Galéria 19. kiállítására, amely a 

„Megállt óramutatók” címet viselte, hiszen Fazekas Mihály 
kecskeméti gyűjtő antik óráiból állították össze. 

A kiállítást a Macimúzeum előterében Retter Erzsébet 
nyitotta meg. A kiállító és a résztvevők köszöntése után 
beszámolt a Macimúzeum új tárgyairól: Paksról kapták 
az értékes XVIII. századi bibliát, és az épület előtt látható 
tűzoltószekeret, amelyből Magyarországon csak egy van a 
Tűzoltóság ajánlotta fel. Megköszönte Szabóné Marika né-

Kiadja: Falugondnokság Kft. Felelős kiadó: Nagy József
Felelős szerkesztő: Pappné Benson Mária (pbm)
Tervező-szerkesztő, tördelő: Papp Imre grafikus
E havi számunkat a szerkesztőség tagjai közül írták:  
Balázs Antal,   Hably Dóra,  Katona Gizella,   Mondi Viktor,  
Tóth Kitti, Dr. Túrócziné Páldi Erzsébet, Urbánné Kelemen 
Rózsa, Vigh Gyula 
Önkormányzati híreket sajtó alá rendezte: Szucsik Hajnalka

Civilszervezetek, intézmények híreit sajtó alá rendezte: 
Császiné Csáti Réka
Iskolai hírek: Hőnyiné Nagy Erzsébet
A Rákóczi Lapot terjeszti a Magyar Posta.
Előfizethető a kézbesítőknél és a Posta Hivatalban.

Rákóczifalva, 2007. augusztus 30.
A Rákóczi Lap és a településről  más fontos információ olvas-
ható a folyamatosan frissülő  községi hivatalos honlapon.
                                                                    www.rakoczifalva.hu
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   Fény-Kép-Gép

ken – főként a Szt. Martin koncerten –. Visszatérve a mű-
vészhez, örömmel közölte, hogy jövő évben Rákóczifalván 
lesz a lemezbemutatója. 

Bemutatta az újfajta ruhákat viselő résztvevőket. A re-
neszánsz, rokokó, bíder és barokk korból való ruhákat 
Debreczeni Ildikó jelmeztervező ajánlotta fel. 

Ezt követően Mező Károly úr szólt néhány szót a gyűj-
teményéről és válaszolt az érdeklődők kérdéseire. 25-26 év 
terméke az összeállítás. Elmondta, hogy először kezdett 
fényképezni, majd utána gyűjteni. Valami kis történet szin-
te mindegyik darabhoz kötődik. A gépek többségét nem 
vásárolta, hanem ahogy gyűlt a kollekció többen úgy érez-
ték, hogy a féltve őrzött fényképezőgép jó kezekbe kerül. 
Fontosnak tartotta, hogy a gyerekek nézzék meg a kiállítást, 
hiszen a felnőttek még emlékeznek ezekre, azonban a fiata-
lok már leginkább a digitális technikát ismerik.

pbm

         Megállt óramutatók
ninek a maciknak varrt új ruhákat, valamint bemutatta az 
általuk viselt új reneszánsz és barokk kollekciót.

A kiállítás további érdekessége volt, hogy elkészült a mú-
zeum új – zöld szalon nevű – terme, melynek ünnepélyes 
átadására most került sor. A nemzetiszínű szalagot Fazekas 
Mihály vágta el. Ebben a teremben a kiállított tárgyak mel-
lett akvárium is helyet kapott, valamint hamarosan kisállat 
bemutató is lesz itt. Ennek köszönhető a terem elnevezése. 

A kiállítás következő részében a gyűjtő szívesen beszélt a 
látogatók által feltett kérdésekre.                                    pbm  

Július 13-án, pénteken nyílt meg 
a Bocs ’D Art Galéria 18. kiállítása. 
A kiállító Mező Károly, aki Kengye-
len született. Fényképezőgép gyűjte-
ményét hozta el és e mellett fotókat 
állított ki. 

A kiállítást megnyitó Retter Ers-
zsébet elmondta, hogy új tárgyak-
kal gyarapodott a Macimúzeum, 
melyeket megköszönt a felajánlók-
nak: Bíróné Marikának az 1832-es 
egyházi könyvet, valamint új ma-
cit ajándékozott a Népművésze-
ti Filmszemle első helyezettje. A 
Tűzoltóságnak és személy szerint 
Hoffmann Imre dandártábornok 
úrnak köszönhetően egy közös Tűz-
oltó Emlékmúzeum fog nyílni itt, a 
Macimúzeumban. Hamarosan res-
taurálásra kerül az ajándék szobor 
– Szt. Flórián Máriával a kezében –, 
ami 1847-ben készült, és a múzeum 
előtt a téren kap helyet. 

Megköszönte a polgárőröknek a 
segítségét a különböző rendezvénye- Foto: Pappné Benson Mária
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